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از »نسیان« تا »عصیان«
غلامرضا بنی اسدی

برنامـه زندگـی مـان را بایـد روی نمـوداری قـرار دهیـم کـه هـر روزمان بهتـر از روز 
پیـش باشـد و بسـتر را بـرای فـردای بهتـر فراهـم کنـد. این تعریـف زیسـت مومنانه 
اسـت والا در روایـات مـی خوانیـم کـه اگر کسـی دو روزش مثل هم باشـد »مغبون« 
اسـت و اگـر امـروزش بدتـر از دیـروز باشـد می شـود »ملعون« وحاشـا که مـا بعد از 
ایمـان، بـه وادی لعـن بیفتیـم. وقتـی خداونـد راه را نشـان داده و حجـت هـای خـود 
را بـرای همیشـه سـر راه مـا قـرار داده اسـت بایـد زندگـی خـود را در همه شـئون با 
آنـان تـراز کنیـم. راهـش هـم روشـن اسـت. مطالعه سـیره و حدیـث؛ مـی دانیم که 
حدیـث، در حصـر زمیـن و زمـان نمی مانـد. به کهنگـی، فرسـوده نمی شـود. بسـان 
نسـخه ای متـروک، بلااثـر نمی گـردد. حدیـث، همیشـه حدیـث اسـت؛ تـازه، فراگیر، 
کارا، انسـان پرور و جامعه سـاز. سرمشـقی اسـت کـه هرچـه بیشـتر بـه تکـرار درآیـد، 
زیبایـی اش افزاتـر می شـود. نمونه کاملـش همین کلام به روزشـده امام رضا)ع( اسـت 
کـه می فرماینـد: »المُسـلمُِ الَّذی یَسـلمَُ المُسـلمِونَ مِن لسِـانهِِ و یَـدِهُ و لیَـسَ مِنّا مَن 
لـَم یَأمَـن جـارُهُ بوَائقَِـهُ«؛ بـه ایـن معنا که مسـلمان کسـی اسـت که مردم از دسـت 
و زبان او آسـوده باشـند و از ما نیسـت آن که همسـایه اش از شـر او در امان نباشـد.
)1( بحـث همسـایگی را هـم اگـر مـورد دقـت قرار دهیـم، همـه را همسـایه خواهیم 
دیـد و ذیـل ایـن روایـت صاحـب تعریـف خواهد شـد. فکر مـی کنم، هیچ نسـخه ای 
بهتـر از ایـن حدیـث و عمـل بـه آن بـرای درمـان درد هـای خانوادگـی و اجتماعـی 
وجـود نـدارد. اخبـار را کـه رصـد مـی کنیـم، خبـر هـای شـفاهی را کـه می شـنویم 
مـی بینیـم کـه زبان هـای تربیت نیافتـه و دسـت های بی قـرار هـزار خـراش در چهره 
جامعـه می اندازنـد. نـگاه کنیم اطـراف خودمان را تـا ببینیم چه بـد روزگاری دارد رقم 
می خـورد بـرای مـا بـا حضور افـرادی که پرهیـزکاری زبـان را از یاد برده انـد و تقوای 
دسـت را بـه فراموشـی سـپرده اند. نتیجـه ایـن »نسـیان« هـم در »عصیـان« افـراد، 
خـود را نشـان می دهـد. در داده هـای آمـاری در حـوزه اخبـار سـیاه، ایـن روزهـا نیز 
شـاهد حوادثـی هسـتیم کـه زبان هـا و دسـت های تربیت نیافتـه دارنـد رقـم می زننـد 
بـا رفتـاری کـه اسـلامی نیسـت امـا اسلام سـوز اسـت. فکـر می کنـم ایـن حدیث را 
بایـد رسـم الخط زندگـی کنیـم تـا به مقـام بلند بندگـی برسـیم، والا اگر رفتـار، بهینه 
نکنیـم، شـیطان مـا را بـه بردگـی خواهـد گرفت چنـان کـه از همین طریـق دیگران 

را بـه اسـارت برده اسـت.
پی نوشت:

1- عیون الاخبارالرضا علیه السلام، ج1، ص۲۴

یادداشت

چند توصیه به وزیر راه و شهرسازی آینده
فریبرز ناطقی الهی

بـه عنـوان یـک معلـم دانشـگاه در حـوزه مسـکن، راه و شهرسـازی )عمـران در یک 
کلام( چنـد توصیـه کلـی ولـی جـدی بـرای وزارت خانـه متبوع به شـرح ذیـل دارم:

مهمتریـن توصیـه اینکـه سـعی کنیـد دو مطلـب مسـکن و راه را مثـل قبـل از هـم 
جـدا کنیـد، بلـه هر دو زیـر مجموعه مهندسـی راه و سـاختمان )عمران( هسـتند ولی 
در عمـل و برنامـه ریـزی بـا هم بسـیار تفـاوت دارنـد. ادغـام دو وزارت در یـک، کار 
نسـنجیده ای بـود کـه به هر حـال رخ داد حالا باید ان شـا الله اصلاح شـود.  تا تغییر 

و تفکیـک آنهـا از یـک دیگـر  مسـایل زیر را مد نظر داشـته باشـید:
1- برنامـه ای ۴ سـاله تدویـن و فقـط بر اسـاس ان پیش بروید، بسـط معقـول ان به 
8 سـال هـم کار پسـندیده ای خواهـد بود بشـرطی کـه در انتهای ۴ سـال نتایج قابل 
رویـت باشـد !  متاسـفانه در دولتهـای قبلـی بطـور کل وزرای حوزه راه و شهرسـازی 
فاقـد یـک برنامـه و نقشـه راه بودنـد ؟ و برای همین امـروز اگر قرار باشـد ارزیابی رخ 

دهـد عمـلا غیر قابـل حصول خواهـد بود !
۲- در ایـن برنامـه بسـیار تدبیـر کنیـد و یـک سیاسـت کامـلا تعریف شـده در حوزه 
کاریتـان پیـاده کنیـد، نمی شـود بدون این سیاسـت محکم و مسـتقل کارهـای میان 
مـدت و دراز مـدت کـه جنـس کارهـای وزارت متبـوع مـی باشـد نتیجـه ای گرفت، 
بـرای مثـال در حـوزه فعالیـت وزارتخانـه، ده سـال اینده بیسـت سـال اینـده و ... می 

خواهیـم کجا باشـیم ؟
3- توصیـه مـی کنـم بـرای کاهـش آلودگـی هـوا، مـرگ و میـر جـاده ای، مسـایل 
بودجـه ای و  ... تـا امـکان ایجـاد توان مجدد بـرای تعویض و نو سـازی ناوگان های 
حمـل و نقـل در خصـوص جـاده هـا، برای ۴ سـال آینـده در حـد تعمیـر و نگهداری 

فکـر کنیـد و نه بیشـتر !
۴- توصیـه مـی کنـم در بـاب برنامه ۴ و سـپس 8 سـاله بـه حمل و نقـل ریلی خیلی 
زیـاد توجـه کنیـد، فرصـت بسـط ان در ایـن مرقومـه نیسـت ولیکن درهای بهشـت 
وزارتخانـه قسـمت معاونـت راه وزارتخانـه شـما خواهد بـود که به کمک شـما خواهد 
امـد، اگـر بـه عرایضـم دقت و توجـه کنیـد ! در 8 سـال مجموعه ای از خطـوط ریلی 
تحویـل کشـور خواهیـد داد که مانـدگار و راه گشـا خواهد بود ؟ سیاسـت های منطقه 
ای همیشـه یکسـان نمـی مانـد حتـی در بدترین شـرایط خطـوط ریلی موجـود برای 
حمـل و نقـل و بـار بـکار گرفتـه می شـوند کـه درامـد قابل توجـه ای برای کشـور و 

راحتـی سـفر مـردم فراهم خواهد سـاخت !؟
5- در خصـوص مسـکن و شـهر سـازی از بـازی هـای فعلـی دوری و شـرکت های 
کوچـک و جـوان را بـا پـروژه هـای کوچک حمایـت ولی نظـارت کامل نماییـد،  هم 
بودجـه کـم مـی خواهنـد، هـم هنـوز مافیا نشـده اند، هـم اشـتغال زایی اسـت و هم 
توانمنـدی بدنـه مهندسـی کشـور اسـت ! فقـط در تولید مسـکن ارزان قیمـت بدور از 
هـر سیاسـی گرایـی عمـل نماییـد، قابـل اجـرا اسـت و سـهل هم هسـت فقـط باید 

! خواست 
٦- در امـور زمیـن، قوانیـن و برنامـه هـای زیـادی داریـم که اصـلا نیـاز نداریم فقط 
بصـورت یـک برنامـه تخصصـی بـرای بازنگـری انهـا فعـلا در ۴ سـال روبـرو اقدام 
نماییـد و وارد بحـث هـای فرسایشـی در ایـن حـوزه فعـلا بـرای بهبـود انها نشـوید، 

کفایـت اسـت فقـط بروکراسـی هـا را بازنگـری و حدالمقـدور حـذف نمایید ؟
٧- در خصـوص نظامهـای مهندسـی، تیـم هایـی را تشـکیل دهیـد تـا ایـن نظام بی 
نظـام، نظـام بگیـرد ! ایـن لشـکر از مهندسـان کـه در اختیار اسـت نعمتی اسـت غیر 
قابـل توصیـف که مناسـفانه دولت و کشـور و هیـچ ارگانی قدر این لشـکر متخصص 

را ندانسـته اسـت و صـد اقسـوس که در حـال هدر رفتن اسـت !
8- در خصـوص شـهرک هـا حتما فقـط برنامه های موجـود را بازنگـری، اصلاح و با 

بنـد 5 این یادداشـت پیـش ببرید ؟
٩- بـرای نـگاه عمیقتـر در شهرسـازی بـا توجـه بـه ناتوانـی مالـی فعلـی در کشـور،  
لزومـی ضـروری دیده نمی شـود، پس برای شـرایط کنونـی، فقط آنچه موجود اسـت 

در اجـرا دقـت و نظـارت بهتـر صـورت پذیـرد کـه در حـال حاضر کفایـت می کند
10- مخاطـرات کشـور را خیلـی خـوب یاد بگیریـد و برای انها برنامه داشـته باشـید، 
عـدم توسـعه منسـجم و مرتبـط شـاید در حقیقـت همان توسـعه متناسـب و درسـت 
بزرگترین کاسـتی در سیاسـت های وزارت راه و شهرسـازی تا به امروز بوده اسـت ؟
در خاتمـه چـون هـم راه، هـم شهرسـازی و هم مسـکن با سـرمایه هـای کلان اداره 
مـی شـوند افـراد زیـادی بی دلیـل کنـار وزارت خانه پرسـه می زننـد، همه انهـا را از 
خـود دور کنیـد و بسـاط کمسـیون ها، کمیتـه هـا، و ... را یکجا جمع کنیـد اینها فقط 
سـد راه هسـتند لاغیـر ! کـه بتوانیـد در خاتمـه کار، بیـلان مثبتی از خـود و کار های 

انجام شـده ارایـه نمایید!
همانگونـه کـه در ابتدا عـرض کردم، سـالها فعالیت در این حـوزه و تحصیل، تدریس، 
تحقیـق و اجـرا ایـن اجـازه را بـه اینجانب بعنـوان بک معلم در این رشـته ان شـا الله 
مـی دهـد کـه نکاتی چند درباره داشـتن یک برنامه مـدون در وزارتخانـه مهمی چون 
راه و مسـکن که بسـیاری از مهندسـان امروز کشـورم شـاگرادان سـی و اندی سـال 

گذشـته خودم هستند داشـته باشم.
قـول مـی دهـم، شـما این مـوارد را برای فعالیـت های خودتان نقشـه راه قـرار دهید، 

شـک نداشـته باشـید خدمتی مانـدگار به ایـران خواهد بود، ان شـا الله .

حادثه پارک ملت امنیتی نبود
ربیعی: مذاکرات مبادله زندانیان ایران و آمریکا در جریان است

بـه  پاسـخ  در  ربیعـی  سـرویس سیاسـی/ 
انفجـار  علـت صـدای  بـر  مبنـی  سـوالی 
بامـداد جمعـه در پارک ملت گفت: بررسـی 
هـا نشـان می دهـد صـدای انفجار شـنیده 
در  گـودال  یـک  ایجـاد  از  ناشـی  شـده، 
بخشـی از پـارک بـوده کـه محمولـه ای از 
مخلـوط بنزیـن و گازوئیـل درون حفره ای 
تاکنـون هـم هیـچ  بـود؛  جاسـازی شـده 
بـودن  امنیتـی  خصـوص  در  شـواهدی 
موضـوع،  از طـرف دسـتگاه های اطلاعاتی 

و امنیتـی ارائـه نشـده اسـت.
علـی  صبح امـروز،  روزنامـه  گـزارش  بـه 
نشسـت  در  دولـت  سـخنگوی  ربیعـی 
راسـتای  در  کـه  خـود  هفتگـی  خبـری 
رعایـت پروتکل هـای بهداشـتی به صورت 
ویدئوکنفرانسـی برگـزار شـد اظهـار کـرد: 
دولـت تمـام تـلاش خـود را بـرای انتقـال 
مطلـوب دولـت بـه دولـت منتخب بـه کار 
گرفتـه اسـت و بـر اسـاس تفاهـم صورت 
جلسـات  دولـت  هیـات  اعضـای  گرفتـه 
منظمـی بـا جنـاب آقـای رییسـی رییـس 
و  انـد  داشـته  منتخـب  محتـرم  جمهـور 
همچنـان ادامـه دارد و گـزارش های لازم 
را ارائـه کـرده انـد و دولـت خـود را مکلف 
به همـکاری همـه جانبه با رییـس جمهور 
منتخـب مـی دانـد. همچنیـن بـر اسـاس 
رهنمودهـای مقـام معظـم رهبـری دولـت 
تـا روز آخر که دارای مسـئولیت هسـت به 

وظایـف خـود ادامـه خواهـد داد.
حادثه انفجار در پارک ملت به هیچ 

عنوان شبیه خرابکاری های اخیر نیست
ربیعـی در پاسـخ به سـوالی مبنـی بر علت 
جمعـه  بامـداد  انفجـار  صـدای  عوامـل  و 
در پـارک ملـت گفـت: بررسـی هـا نشـان 
شـده،  شـنیده  انفجـار  صـدای  می دهـد 
ناشـی از ایجـاد یـک گـودال در بخشـی 
از پـارک بـوده کـه محمولـه ای از مخلوط 
بنزیـن و گازوئیل درون حفره ای جاسـازی 
شـده بـود؛ تاکنـون هـم هیـچ شـواهدی 
موضـوع،  از  بـودن  امنیتـی  درخصـوص 
طـرف دسـتگاه های اطلاعاتـی و امنیتـی 
البتـه دسـتگاه هـای  ارائـه نشـده اسـت؛ 
ذیربـط بـرای شناسـایی اقـدام کننـدگان، 
می کننـد.  پیگیـری  را  لازم  اقدامـات 
طبـق گـزارش ارائه شـده از سـوی وزارت 
کشـور، ایـن حادثـه به هیـچ عنوان شـبیه 
خرابکاری هـای اخیـر نیسـت. بـا این حال، 
به محـض دریافت اطلاعـات جدید ، حتما 
بـه افـکار عمومی توضیح داده خواهد شـد.
سـخنگوی دولـت در پاسـخ به سـوالی که 
بـه ابـراز نگرانـی هـای کشـورهای غربی 
و روسـیه نسـبت بـه افزایـش غنی سـازی 
۲0 درصـدی اورانیوم فلزی اشـاره داشـت، 
اسـاس  بـر  اقدامـات  ایـن  تمـام  گفـت: 
فعالیت هـای  در  آمیـز  صلـح  نیازهـای 
حقـوق  مبنـای  بـر  و  ایـران  ای  هسـته 
در  ایـران  اسـلامی  جمهـوری  منـدرج 
بـا اسـتناد بـه بندهـای ۲٦ و 3٦  برجـام 
برجـام و بـا اطـلاع آژانـس بیـن المللـی 

انجـام می گیـرد و مطابـق  اتمـی  انـرژی 
اعلامیه هـای متعدد در چارچوب بازگشـت 
همـه طـرف هـا بـه تعهداتشـان در برجام 
به سـرعت بازگشـت پذیـر هسـتند. از نظر 
مـا بـا توجه بـه مقاصـد مطلقاً صلـح آمیز، 
هیـچ جایی بـرای نگرانـی از ایـن اقدامات 
وجـود نـدارد، بـا این حـال، اگر مشـارکت 
کننـدگان در برجـام نگـران ایـن فعالیت ها 
هسـتند، توصیـه می کنیـم کـه بـه جـای 
گله گـذاری از اقدامـات ایـران کـه نتیجـه 
انجـام  بـه  نسـبت  بی تفاوتـی  طبیعـی 
سـریع تر  هاسـت،  طـرف  دیگـر  تعهـدات 
در  وی  بازگردنـد.  خـود  تعهـدات  بـه 
همیـن راسـتا خاطرنشـان کـرد: اگـر دیگر 
طرف هـای برجـام بـه وظایـف قانونی خود 
عمـل کننـد، جمهوری اسـلامی ایـران نیز 
هرچه سـریعتر انتظـارات قانونـی مبتنی بر 
محدودیت هـا در توافـق برجـام را محقـق 
خواهـد کرد.ربیعـی گفـت کـه  برخـی از 
اقدامـات  حالـی  در  اروپایـی  کشـورهای 
مـی  برجامـی   تعهـدات  ناقـض  را  ایـران 
داننـد که خـود در اجرای تعهداتشـان ذیل 
از مرحلـه حـرف فراتـر  برجـام، هیچـگاه 
نرفتـه انـد.وی در همین راسـتا یادآورشـد: 
مواضـع سـخنگوی  وزارت خارجـه آمریـکا 
در ایـن خصـوص غیرقابـل قبـول بـوده و 
آمریـکا در حالـی از اقدامـات ایـران اظهار 
نگرانـی می کنـد کـه وضعیت فعلـی حاکم 
بر برجام، ناشـی از اقدامـات و رویکردهای 
غیرقانونـی و یکجانبـه خـود ایـن کشـور 
اسـت و ایـن کشـور در دوره بایـدن نیـز 
بـه اجرای سیاسـت شکسـت خورده فشـار 
حداکثـری ترامـپ علیـه مردم ایـران ادامه 

داده اسـت.
راکتورهـای  سـوخت  کـرد:  تصریـح  وی 
مسـتمر  بطـور  آنهـا  قـدرت  و  تحقیقاتـی 
از  اسـتفاده  بـا  کیفـی  تحـول  شـاهد 
سـوخت  می باشـد.  نویـن  فناوری هـای 
۲0 درصـدی اورانیـوم فلـزی،  نسـبت بـه 
موجـب  معمـول،  درصـدی   ۲0 سـوخت 
راکتـور  کارآمـدی  و  راندمـان  ارتقـای 
گونـه ای  بـه  می شـود؛  تهـران  تحقیقـات 
را  رادیوداروهـا  کمیـت  بتوانیـم  هـم  کـه 
افزایـش بدهیـم و از نظر زمانـی نیز فرایند 
تولیـد،  سـریع تر می شـود. عـلاوه بـر آن، 
رادیوایزوتوپ هـای  تولیـد  بـه  می توانیـم 
صنعتـی جدیـدی کـه در شـرایط حاضـر 

اقـدام کنیـم. نیسـت،  تولیـد آن  امـان 
ربیعـی یـادآور شـد: ما انتظـار داریـم حال 
کـه بـه ایـن تکنولـوژی پیشـرفته دسـت 
فراینـد،  ایـن  توقـف  بـرای  یافته ایـم،  
سـوخت جدیـدی را بـرای ما تامیـن کنند.
گردهمایی گروهک تروریستی منافقین 
فرصتی برای رسوایی سیاستمداران 

ریاکار آمریکایی
وی در پاسـخ به سـوالی درباره نشست سه 
روزه اخیـر گروهـک تروریسـتی منافقین و 
و  دموکـرات  اعضـای  از  تعـدادی  حضـور 
آمریـکا  گفـت:  جمهـوری خـواه کنگـره 

گردهمایـی فرقـه یـا گروهک تروریسـتی 
و  شناسـایی  بـرای  فرصتـی  منافقیـن 
رسـوایی سیاسـتمداران ریـاکار آمریکایـی 
اسـت کـه برخـلاف شـعارهای تکـراری، 
کمتریـن اعتنایـی بـه مبانـی و تاریخچـه 
تروریسـم و نقـض حقـوق بشـر در سـایر 

ندارنـد. کشـورها 
از  وقـت  هیـچ  مـا  البتـه  داد:  ادامـه  وی 
آنهایـی کـه طـی سـالیان اخیر بـا طراحی 
تـرور  و  جنـگ  تحریـم،  از  پشـتیبانی  و 
علیـه مـردم ایـران که نام سیاسـت فشـار 
انتظـار  بودنـد،  نهـاده  آن  بـر  حداکثـری 
نداشـتیم کـه راه خـود را از گروهـک های 
تروریسـتی منافقیـن جـدا کننـد. امـا ایـن 
مایـه شرمسـاری آمریـکا و اروپاسـت کـه 
وزیـر امـور خارجـه سـابق و بدنـام آمریکا 
و چندیـن مقـام رسـمی دیگـر آمریکایـی 
و اروپایـی، بخاطـر نفـرت پراکنـی و البتـه 
و  خریـد  تنهـا  نـه  دلار،  مشـتی  بخاطـر 
فـروش مـی شـوند بلکـه دوشـادوش یک 
فرقه ورشکسـته تروریسـتی و عاملان قتل 
عـام هـزاران ایرانـی بی گنـاه می ایسـتند و 
بی شـرمانه بـه ایـن جنایت هـا افتخار می 

. کنند
وی اضافـه کـرد: نشسـت های ایـن فرقه 
مطـرود، نمایشـی بـی نقـاب از بدخواهـی 
و کینـه تـوزی علیـه ملـت ایـران اسـت. 
کنـار  در  وقیحانـه  کـه  آنهایـی  طبیعتـاً 
کمتریـن  ایسـتند  مـی  هـا  تروریسـت 
صلاحیتـی بـرای سـخن گفتـن از ابتدایی 
بـه  تریـن مبانـی حقـوق بشـر و تظاهـر 
صلـح جویـی و نیـک خواهـی بـرای مردم 
ایـران و هیـچ مـردم آزاده دیگـری را در 

ندارنـد. جهـان 
دربـاره  پرسشـی  بـه  پاسـخ  در  ربیعـی 
اظهـارات اخیـر راب مالـی نماینـده ویـژه 
پیشـرفت  از  کـه  ایـران  امـور  در  آمریـکا 
شـهروندان  آزادی  بـرای  مذاکـرات  در 
آمریکایـی زندانـی در ایران خبـر داده بود، 
گفـت: مـا قبـلا و مکـرراً اعلام کـرده ایم 
کـه جمهـوری اسـلامی ایـران بـه خاطـر 
نیـات انسـان دوسـتانه آمـاده تبـادل همه 
زندانیـان در ازای آزاد کـردن همه زندانیان 
بـا  کـه  اسـت  در سراسـر جهـان  ایرانـی 
دسـتور و خواسـت آمریـکا محبـوس شـده 
انـد. مـا حتـی در دولـت پیشـین آمریـکا 
هـم از ایـن آمادگـی طـرف ایرانـی خبـر 
داده بودیـم امـا ایـن دولـت آمریـکا بـود 
کـه با اصـرار بـر گـروگان گیـری ایرانیان 
از نشسـتن پـای میـز مذاکره امتنـاع کرده 

. د بو
مذاکرات درباره مبادله زندانیان ایرانی و 

آمریکایی در جریان است
وی ادامـه داد: آقـای ظریـف از مـدت هـا 
پیـش طـرح مبادلـه همـه زندانیـان ایرانی 
و آمریکایـی بـا یکدیگر را مطـرح کردند و 
دولـت بایدن نیـز از روزهـای ابتدایی روی 
کار آمـدن، این موضوع را مـورد توجه قرار 
ایـن زمینـه در جریـان  داد. مذاکـرات در 

اسـت و در صـورت آزادی زندانیـان ایرانی 
و تامیـن منافـع کشـورمان و نیز بـه نتیجه 
رسـیدن مذاکـرات، متعاقبـا اطلاع رسـانی 

شـد. خواهد 
سـوالی  بـه  پاسـخ  در  دولـت  سـخنگوی 
دربـاره موضـع دولـت در برابـر اعتراضـات 
در  اعتراضـات  و  بـرق  قطعـی  بـه  مـردم 
دریافـت حـق  بـه خاطـر عـدم  اصفهـان 
آبـه نیـز اظهـار کـرد: خاموشـی های برق، 
زندگـی  بـرای  مشـکلاتی  ایجـاد  باعـث 
مـردم شـد، ضمـن احتـرام بـه نگرانـی و 
اعتراض هـای مـردم، از این خاموشـی ها و 
مسـائل پیش آمده متاسـفیم. امـروز قطعی 
بـرق خانگی کاهـش یافته اسـت و وزارت 
نیـرو بـه سـمت عـدم قطـع بـرق خانگـی 
حرکـت کـرده اسـت. گرمـا و خشکسـالی، 
عـدم سـرمایه گذاری ناشـی از تحریم برای 
تولید بیشـتر بـرق از علـل قطعی های اخیر 
بـرق اسـت. علیرغم این مسـائل مـا بیش 
از ۲0 هـزار مـگاوات بـرق تولیـد کردیـم.

وی ادامـه داد: خشکسـالی موضـوع مهمی 
اسـت کـه باید سـازگاری با خشکسـالی نه 
برنامه ریزی هـای  و  پیش بینی هـا  در  تنهـا 
دولتـی قویتـر دیـده شـود بلکـه در سـبک 
مصـرف انرژی هـم باید مـورد توجـه قرار 
گیـرد. بنابـر پیـش بینی هـا، دولـت آینـده 
بـود  خواهـد  روبـرو  پدیـده  ایـن  بـا  نیـز 
و همـگان بایـد بـه نوعـی در مواجهـه بـا 
ایـن پدیـده همـکاری و مشـارکت داشـته 
در سـبک مصـارف   اسـت  و لازم  باشـند 
کشـاورزی، صنعتـی و خانگـی تجدید نظر 
شـود. تجدیـد نظـر در سـبک مصـرف و 
سیاسـتگذاری دولـت در مـورد چگونگـی 
سـازگاری مصـارف کشـاورزی،  صنعتـی و 
خانگـی بـا میـزان تولید برق یک سیاسـت 
اجتناب ناپذیر از دو سـو اسـت که متاسفانه 
کمتـر در ایـن زمینـه بحـث و گفـت و گو 

است. شـده 
یارانه  پنهان در انرژی همواره به سود 

طبقه ثروتمند
ربیعـی در ادامـه ایـن بحـث گفـت: ایـن 
سیاسـت های  از  علامـت  یـک  خاموشـی 
کـه  اسـت  انـرژی  در  پنهـان  یارانـه ای 
همـواره بـه سـود طبقـه ثروتمند بـوده نیاز 
بـه تامـل و بررسـی دارد کـه بـرای آغـاز 
اسـت  لازم  سـخت  تصمیم گیری هـای 
همگان با آن همراهی داشـته باشـند. روند 
نیروگاه هـای   احـداث  و  گـذاری  سـرمایه 
جدیـد ادامـه دارد. میـزان طرح هـای نیمـه 
تمامـی کـه سـال ٩۲ گرفتیـم و طرحهای 
نیمـه تمامـی به دولـت بعد انتقـال خواهیم 
از  بخشـی  امـا  شـد.  خواهـد  منتشـر  داد 
آثـار  دهنـده  نشـان  اخیـر  خاموشـی های 
تحریم هـا بـر سـرمایه گذاری هـا از جملـه 
در صنعـت بـرق اسـت و دولـت علیرغـم 
همـه مشـکلات تلاش های ارزنـده ای در 
خصـوص احـداث نیـروگاه ها  انجـام داده 

. ست ا
 ایـن عضـو هیئـت دولـت خبـر داد کـه 

بیـش از 5 هـزار مـگاوات در زمینـه بـرق 
سـرمایه گـذاری شـده بـود کـه بـه بحـث 

تحریـم خـورد.
یازدهـم ٧٩۲٦  دولـت  در  داد:  ادامـه  وی 
 1۲101 دوازدهـم  دولـت  در  و  مـگاوات 
مـگاوات و جمعا بـه میزان ۲00۲٧ مگاوات 
بهره بـرداری  بـه  نیروگاهـی  طرح هـای 
رسـیده اسـت و 1٦30٩ مگاوات طرح های 
نیـروگاه حرارتـی در حـال احـداث اسـت. 
همچنیـن 1٧٩۲5 طـرح هـای نیروگاهـی 
در انتظـار رفـع توقـف تامین مالـی خارجی 
برشـی  متاسـفانه  برخی هـا  دارنـد.  قـرار 
منتشـر  را  آمـاری  و  می زننـد  جایـی  از 
بارهـا  را  ناسـالمی  قضـاوت  و  می کننـد 

تکـرار مـی کننـد.  
گفـت:  دولـت  منتقدیـن  بـه  وی خطـاب 
یـک ابهـام در خصـوص تکالیـف دولت در 
برنامـه ششـم توسـعه مطـرح می کننـد که 
قابـل ذکـر اسـت کـه طبـق بنـد ت مـاده 
دولـت  توسـعه  برنامـه ششـم  قانـون   ۴8
در  نیـرو  وزارت  طریـق  از  اسـت  مکلـف 
طـول اجـرای برنامـه نسـبت بـه افزایـش 
تـوان تولیـد بـرق تـا ۲5 هـزار مـگاوات از 
طریق سـرمایه گـذاری موسسـات عمومی 
اعـم  خصوصـی  و  تعاونـی  غیردولتـی، 
از داخلـی و خارجـی و یـا منافـع داخلـی 
شـرکت های تابعه یـا به صورت روشـهای 
متـداول سـرمایه گـذاری از جمله سـاخت، 

بهـره بـرداری و تصـرف اقـدام کنـد.
وی خاطرنشـان کـرد: طـی برنامـه ششـم 
طرح هـای  مـگاوات   1۲1۲٦ توسـعه 
 1٩٦٦ و  شـده  انـدازی  راه  نیروگاهـی 
مـگاوات طرح هـای نیروگاهـی آمـاده راه 
اسـت.  ششـم  برنامـه  پایـان  تـا  انـدازی 
نیروگاهـی  طرح هـای  مـگاوات   1٦30٩
حرارتـی در حـال احداث طی برنامه ششـم 
بنابرایـن در برنامـه ششـم کارهـا  اسـت؛ 
بـه درسـتی جلـو رفته اسـت. اما متاسـفانه 
خیلـی از دوسـتان آمادگـی گفتـن اثـرات 

ندارنـد. را  تحریم هـا 
تمام سیاست گذاری ها برای عادلانه 

بودن حق آبه است
بخـش  بـه  پاسـخ  در  همچنیـن  ربیعـی 
دوم سـوال ذکـر شـده دربـاره اعتراضـات 
بـه قطعـی آب در اصفهـان نیـز گفـت: در 
مـورد آب اصفهـان هـم همین رویه اسـت 
یعنـی خشکسـالی و کـم آبی اسـت. منتها 
دولـت دربـاره آب منطقـه باید تدبیـر کند.  
همـه اسـتانها با مسـئله آب مواجه هسـتند 
و ایـن موضـوع بایـد بـه نحـوی مدیریـت 
شـود. البتـه اختلافاتـی هـم دربـاره میزان 
حـق آبـه وجـود دارد کـه دولـت تصویـر 
کلانـی از آب هـای روزمینـی و زیرزمینـی 
دارد. مجموعـه بـه هـر حـال حـق آبـه و 
سـهم هایی که باید اسـتانها داشـته باشـد 
طبـق آن عمـل می کنـد؛ امیدواریـم که از 
خشکسـالی بیـرون بیاییـم که ایـن نگرانی 
هـا رفع شـود. اما تمـام سیاسـت گذاری ها 

بـرای عادلانـه بـودن حـق آبه اسـت.

چهارشنبه های امام رضایی

چالش های دولت سیزدهم در در صد روز اول
یک فعال سیاسی به چالش های پیش رو دولت سیزدهم 
در حوزه های سیاســت داخلی، اقتصاد و سیاست خارجی 

اشاره کرد.
ایسنا نوشــت: ابراهیم نکو در باره مهم ترین چالش های 
پیش روی ابراهیم رئیســی در صد روز اول تشکیل دولت 
سیزدهم، اظهار کرد: اولین چالشی که رئیس دولت بعدی 
بــا آن مواجهه خواهد بود، انتظاراتی اســت که در جامعه 
شکل گرفته است. آقای رئیسی اگر در همان مراحل اولیه 
نتواند پاسخ های مثبتی به جامعه بفرستد و نتواند به مردم 
پیام مهمی بدهد که با جدیت دنبال حل مشــکلات آنان 

است با چالش جدی روبه رو می شود.
وی ادامــه داد: اقدامات اولیه دولت بعدی باید با شــعارها 
همسویی داشته باشد. مردم باید ببیند دولتی دارد تشکیل 
می شــود که شاکله اش شــعارها و وعده های انتخاباتی 
رئیسش بوده اســت.این فعال سیاسی ادامه داد: به عنوان 
چالشــی دیگــر باید به موضــوع اقتصادی اشــاره کنم.  
نقدینگی بــالای جامعه چالش بزرگی اســت. اینکه تیم 
اقتصادی چگونه این نقدینگی را به سمت تولید می برد تا 

نتواند  تورم را افزایش دهد قابل بحث است.
وی گفت: دولت آقای رئیسی با توم و نقدینگی بالا رو به 

رو اســت؛ باید بتواند آن را جمع آوری و هدایت کند. نرخ 
تورم بالا اســت؛ در برخی اســتان ها به بالای 50 درصد 
می رســد. ضریب جینی به صورت وحشــتناک بالا رفته 
و در رتبه های 88 قــرار گرفته ایم. این اختلاف طبقاتی 
رنج آور اســت. اگر تیم اقتصادی در جهت کاهش فاصله 
طبقاتی قدمی بر ندارد این چالش تا پایان دولت گریبانش 

را می گیرد.
نکو همچنین به چالش های پیش رو دولت ســیزدهم در 
حوزه مسکن و اشتغال اشاره کرد و گفت:  دولت بعدی باید 
برای فعالیت مجدد بنگاه های اجتماعی و تحریک ساخت  

و ساز مسکن قدم بردارد.
 وی با اشاره به چالش های دولت بعدی در حوزه سیاست 
خارجی گفت: بحث برجام و ســایر قرارداد های مهم بین 
المللی مثل پیوســتن به FATF موضوع بعدی اســت. به 
نظرم آقای رئیســی مخالفتی با برجام نخواهند داشــت و 
تلاش می کنند با امتیاز گیــری قدم های مهمی در این 

حوزه بردارد.
وی در پایــان نحــوه چینش کابینــه و همراهی مجلس 
شورای اســلامی با رئیسی را چالش دیگر دولت سیزدهم 

دانست.
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قطعی پی در پی برق و افزایش تقاضای محافظ الکتریکی
نایب رئیس اتحادیه صنف الکتریک تهران از 
افزایش شــدید تقاضای محافظ در پی قطعی 
برق طی هفته هــای اخیر خبــر داد و گفت: 
حداقل قیمت محافظ 130 تا 1۴0 هزار تومان 
است و برای دستگاه هایی مثل کولر گازی به 

۲50 هزار تومان هم می رسد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز«، حسن جابر 
انصاری در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه در 
حال حاضر همه محافظ های برق تولید داخل 
اســت، اظهار کرد: قطعات، بــرد و مقاومت ها 
وارد می شــود، اما در داخل برنامه ریزی و در 
نهایت مونتــاژ و در کیلــو وات های مختلف 
به بازار ارائه می شــود. بنابراین محافظ لوازم 
الکترونیکی مختلــف مانند تلویزیون، یخچال 
و فریزر، ماشــین لباسشویی و غیره با یکدیگر 

متفاوت است.
بــه گفته وی تاکنون مــازاد زیادی از محافظ 
در بازار وجود داشــت، اما با قطعی برق تعداد 
زیادی از لوازم مردم در نقاط مختلف کشــور 
ســوخت و از بین رفت که هزینه تعمیر آن ها 

بسیار بالاست. بنابراین مردم ترجیح می دهند 
با قیمت کمتر یک محافــظ بخرند. در چنین 
شرایطی به ویژه در شهرستان ها تقاضای خرید 

محافظت به شدت افزایش داشته است.
هر محافظ را برای کالای مخصوصش بخرید

جابرانصاری با اشــاره به مشــکل سرمایه در 

گردش، افزایش هزینه های تولید و مشکلاتی 
که کرونا بــرای تولیدکننــدگان ایجاد کرده، 
تصریح کرد: شهروندان حتماً باید هنگام خرید 
محافظ دقت کنند که آن را برای چه وسیله ای 
می خواهنــد و بــرای مثــال محافظ مختص 
تلویزیون را برای یخچال فریزر استفاده نکنند، 
چــرا که هر کــدام از اینهــا در کیلووات های 
مختلف و با خروجی های مختلف تولید شــده 

است.  
مشکل کبود قطعات به دلیل تعلل صمت و 

بانک مرکزی
وی در پاســخ به اینکه آیا این افزایش تقاضا، 
منجــر به کمبود یــا افزایش قیمــت در بازار 
شــده؟ گفت: برای تامین محافظ های صوتی 
تصویری مشــکلی وجود ندارد، اما در برخی از 
انواع دیگر محافظ هــا کمبودهایی وجود دارد. 
قیمت قطعات وارداتی از چین حدود ٧0 درصد 
در این کشــور افزایش یافته و حدود بیســت 
شرکت تولیدکننده محافظ در ایران با مشکل 

کمبود قطعه مواجه هستند.  

این مقــام صنفی همچنین گفــت که وزارت 
صنعــت، معــدن و تجارت در صــدور مجوز 
واردات قطعه تعلل می کنــد، بنابراین قطعات 
دیر به کشــور می رســد. در این شرایط برخی 
شــرکت ها هنوز توانستند سفارش های ۲ تا 3 
ماه اخیر خــود را تحویل دهند که علت اصلی 

آن کمبود قطعه است.  
وی با تاکید بر لزوم تسریع در صدور مجوز از 
سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: از 
طرف دیگر تامین ارز نیمایی در بانک مرکزی 
هم زمان زیــادی می برد. بعد هــم تهیه 35 
درصــد تعهد به بانک مشــکل ایجاد می کند. 
بنابراین بیشــتر مشــکلات در خود وزارتخانه 
هاست. پس دســتورالعمل ها باید ساده و مانع 

زدایی شود.  
حداقل قیمت محافظ چقدر است؟

به گفته نایــب رئیس اتحادیه صنف الکتریک 
تهــران، حداقل قیمت  محافــظ 130 تا 1۴0 
هزار تومان اســت و برای دســتگاه هایی مثل 

کولر گازی به ۲50 هزار تومان هم می رسد.

صنایع بزرگ ازمعادن کوچک خراسان شمالی 
حمایت کنند

رئیس نظام مهندســی معدن خراسان شمالی گفت: صنایع بزرگ از معادن کوچک موجود در 
استان حمایت کنند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، ســجادی اظهارکــرد: به عنوان مثال 
کارخانه سیمان بجنورد، یکی از کارخانجات بزرگ استان است که می تواند از معادن کوچک 

مرتبط با حوزه کاری خود حمایت کند.
وی افزود: یکی از نیازهای اصلی این کارخانه هماتیت اســت که این کارخانه نیاز خود را از 
طریق یکی از معادن خارج اســتان تامین می کند این در حالی اســت که در خراسان شمالی 

حدود شش معدن هماتیت وجود دارد.
ســجادی ادامه داد: مواد معدنی هماتیت این معادن توسط کارخانجات استان خریداری نمی 

شود و یا با قیمت خیلی پایین خریداری می شود.
وی اظهارکرد: صنایع بزرگ که از مواد معدنی اســتفاده می کنند می توانند با انجام اقداماتی 
همچــون پیش خرید، توان مالی معادن کوچــک را افزایش داده تا آن ها نیز بتوانند با قوت 

کار خود را ادامه دهند.
رئیس نظام مهندســی معدن خراسان شــمالی در ادامه در ارتباط با مشکلات معادن استان 

گفت: متاسفانه وضعیت زیرساخت های معادن در این استان بسیار ضعیف است.
وی افزود: معادن اســتان از لحاظ برخورداری زیرساخت هایی همچون برق، جاده دسترسی 

و ... ضعیف و یا محروم هستند.
سجادی خام فروشی را از دیگر مشکللات معادن استان بیان کرد و گفت: مواد معدنی که به 

عنوان مصالح ساختمانی مورد استفاده قرار می گیرند در استان مصرف می شود.
وی افزود: اما مابقی مواد معدنی به صورت خام از اســتان خارج می شود که به عنوان مثال 
حدود هفت معدن باریت در شهرســتان راز و جرگلان وجود دارد که مواد معدنی آن از لحاظ 

کیفیت در سطح خوبی نیز قرار دارند اما خام خارج می شوند.
رئیس نظام مهندســی معدن خراسان شــمالی تصریح کرد: سنگ های تزئینی از دیگر مواد 

معدنی هستند که در این استان خام فروشی می شود.
وی به معادن بوکسیت نیز اشاره کرد و گفت: چندین معدن بوکسیت در این استان وجود دارد 
که مورد استفاده شرکت آلومینیای جاجرم قرار می گیرد و خود این شرکت نیز دارای چندین 
معدن از این نوع است اما باید به فکر یک واحدفرآوری برای باطله های این معدن نیز بود.

وی افزود: در حال حاضر ســدی از باطله های بوکســیت در حوالی معادن آن ایجاد شده که 
بایــد فکری به حال آن کرد و با راه اندازی واحد فرآوری می توان از عناصر کم یاب موجود 

در باطله ها نیز استفاده کرد.

بورسی شدن شرکت دخانیات ایران

مدیرعامل شرکت دخانیات ایران از مرحله واگذاری سهام شرکت دخانیات به بورس در 
آینده نزدیک خبر داد.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، ســیاوش افضلی افزود: در مرحله 
نخســت 10 درصد از سهام این شــرکت در بورس عرضه خواهد شد تا قیمت مناسب 
بدست بیاید و بعد از آن همه سهام با قیمت محاسبه شده به بورس عرضه خواهد شد.

وی اظهار کرد : طی ٦ماه دوم نخست سال ٩8 بیش از ٧0 درصد محصولات دخانیات 
قیمتی پایین تر از بازار داشــتند یعنی شــرکت زیان ده بود ولی اکنوم حاشــیه ســود 

محصولات شرکت از 1٧ تا ۲0 درصد است.
 وی با بیان اینکه٦ هزار  نفر در شــرکت دخانیات فعالیت می کنند و  این شــرکت با ٦ 
هزار کشــاورز همکاری دارد، افزود: تصمیم به خصوصی سازی ، بدون در نظر گرفتن 
مقدمات آن در دهه ٩0 موجب شد که بازار حدود ۴00 هزار میلیارد ریالی مصرف سیگار 
در کشــور به حیات خلوت برندهای بین المللی تبدیل شــده و سود آن نصیب شرکت 

های خارجی شود.
افضلی تصریح کرد: بدنبال این تصمیم، دخانیات ایران در ســال ٩8 با مشکلاتی روبرو 
شــد ، به طوری که مواد اولیه در زمان مناســب به خط تولید نرسید و ماشین /الات در 

هفت مجتمع تولیدی تا آستانه توقف پیش رفت .
 مدیر عامل شرکت دخانیات ایران اظهار داشت: با تغییر مدیریتی و اقدامات انجام شده  
از سال ٩8 خطوط تولید تمامی برندها در سه شیفت کاری به فعالیت بازگشتند و معوقات 
کشــاورزان پرداخت شــد و  با افزایش فروش و تولید محصول در نیمه دوم سال ٩8 با 
وجود شیوع کرونا دخانیات ایران از یک بنگاه زیان ده به یک شرکت سودده تبدیل شد.
وی ادامه داد: نکته ای که در این میان پنهان مانده آنست که در طرح تحقیق و تفحص 
فقط شرکت دخانیانت مورد توجه قرار گرفته نه کل صنعت  در حالی که از گردش مالی 
حدود ۴0 هزار میلیارد تومانی صنعت دخانیات تنها  ۲ هزار میلیارد تومان آن مربوط به 

شرکت دخانیات است .
افضلی با اشاره به سهم 1۴ درصدی دخانیات ایران از بازار کشور افزود: باید سهم پایین 
شــرکت دخانیات ایران از بازار هم مورد تحقیــق و تفحص قرار بگیرد چرا که در حال 
حاضر وضعیت تولید و سهم بازار شرکت دخانیات ایران نسبت به دهه 80 خوب نیست.
وی تصریح کرد: در حال حاضر عمده ســهم بازار  در دســت محصولات شرکت های 
خارجی اســت به عبارت دیگر شرکت های خارجی حلقه ســود ده زنجیر صنعت را در 

دست گرفته اند درحالی که هیچ مسولئیتی در بخش کشاورزی و اشتغال نمی پذیرند
افضلی گفت: ما مخالف رقابت کشــورهای خارجی نیســتیم امــا امکانات باید عادلانه 

تقسیم شود.
وی اظهار داشــت: طی سال گذشته) ســال ٩٩( نزدیک به ٩ میلیارد و 100 میلیون نخ 
ســیگار تولید کردیم که این میزان نسبت به سال ٩8 نشان دهنده افزایش 50 درصدی 
اســت؛ ضمن اینکه توان تولید نزدیک به ۲8 میلیارد نخ در سال  یعنی نیمی از مصرف 

کشور را داریم.
افضلی همچنین با اشــاره به اینکه عمده واردات مواد اولیه ما از کریدور جنوب کشــور 
اســت ، افزود: تفاهم نامه ای را امضا کرده ایم که  بخشــی از مواد اولیه از انزلی وارد 

کشور شود.
مدیرعامل شــرکت دخانیات ایران گفت: صادرات توتون برای روســیه  و تنباکو برای 

کشورهای عربی را داریم که بیشتر از طریق مسیر آستارا انجام شده است .
مدیر مجتمع دخانیات گیلان نیز  با اشاره به خاک مناسب سه شهرستان تالش، صومعه 
ســرا و آستارا برای توتون مرغوب اظهار داشت : بنا داریم تا سه سال آینده 500 هکتار 

زیر کشت این محصول افزایش یابد که حدود یک هزار و 500 اشتغالزایی می شود .
مهدی زکی پور خاطر نشان کرد: بنا داریم تا مازاد ظرفیت تولید صادرات داشته باشیم.

خبر

دوراهی قیمت گذاری مواد شوینده میان تولیدکنندگان و مجلسی ها؛

گرانی در راه است؟
در دنیای مدرن که بهداشــت و ســلامتی 
نشــان دهنده  فاکتورهــای  از  یکــی 
توســعه یافتگی بــرای جوامع به حســاب 
می آید، مواد شوینده و پاک کننده از اهمیتی 
دوچندان برخوردارنــد و نقش این مواد در 
زندگــی مردم و بالا بردن ســطح زندگی، 
رفاه و ســلامتی بیش از پیش آشکار شده 
است. این روزها در حالی شاهد گران شدن 
مواد شــوینده به عنــوان محصول مهم و 
کاربردی در روزهای کرونایی هســتیم که 
به گفته تولیدکنندگان، افزایش قیمت مواد 
اولیه باعث این گرانی شده، اما مجلسی ها 
معتقدند دســتگاه های مسؤول دولتی باید 
نظــارت بیش تری بر نحوه و میزان رشــد 

قیمت محصولات شوینده داشته باشند.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از فارس، با وجود وعده رئیس جمهور 
برای عدم افزایش قیمت کالاها در ماه های 
پایانی عمر دولت، همچنان شاهد افزایش 
قیمت محصولات هستیم که مواد شوینده 
یکــی از ایــن تولیدات به شــمار می رود. 
کارخانه های مواد شــوینده در حالی قیمت 
تولیــدات را ۲5 درصد افزایــش داده اند و 
برخــی نیز حتی به مصوبــه قیمت گذاری 
پای بند نبــوده و افزایش بالای ۲5 درصد 
قیمت را در تولیداتشــان اعمــال کرده اند 
که به گفته مجلسی ها در شرایط کرونایی 
که تولید و فروش مواد شــوینده رشد قابل 

توجهی دارد، باید حساسیت بیشتری نسبت 
بــه نرخ گذاری در این بخش صورت گیرد 
تا مردم در خریــد و مصرف این کالاها با 

مشکل روبرو نشوند.
در این زمینه، حجــت الله فیروزی، عضو 
مجلس،  معــادن  و  صنایــع  کمیســیون 
شــوینده ها را در دوران کرونا اصلی ترین 
کالا در ســبد خرید خانوار دانست و نسبت 

به افزایش قیمت این کالاها انتقاد کرد.
وی درباره ورود مجلس به افزایش قیمت  
مواد شــوینده و نگرانی هــای مردم اظهار 
داشت: توقع می رود در سال جدید با کاهش 
روند قیمت گذاریِ ارز، شاهد افزایش قیمت 

و گرانی مواد شوینده نباشیم.
فیــروزی ادامــه داد: پــس از همه گیری 
کرونا، مصرف مواد شوینده در جامعه بیشتر 
شده اســت، لذا شوینده ها امروز به عنوان 
محصولاتِ اساسیِ سبد خانوار هستند که 

هزینه بالایی به خود اختصاص می دهند.
وی، شــرایط اقتصادی مردم را نامناسب و 
کســب و کارها را رو به تعطیلی دانست و 
تاکید کرد: توقع داشتیم تولیدکنندگان مواد 
شــوینده همکاری بهتــری در این قضیه 

داشته باشند.
فیروزی با بیان اینکه همیشه نباید به سمت 
تولیدکننده غش کرد، این ســوال را مطرح 
کرد که سازمان حمایت تولیدکنندگان چند 
بار عوامل اثرگذار بر زیــان تولیدکننده را 

بررسی کرده است؟
مواد اولیه گران شده است

در این مورد بختیار علم بیگی، رئیس انجمن 
صنایع شــوینده، آرایشــی و بهداشتی نیز با 
اعلام اینکــه هیچ مجوزی بــرای افزایش 
۲5درصدیِ قیمت شــوینده ها در خردادماه 
صادر نشــده اســت، گفت: از هفته گذشته 
قیمت ها تغییر یافته، چراکه قیمت مواد اولیه 

گران شده است.
علم بیگــی تاکید کرد: ما برای تولید و خالی 
نبودنِ ویترین مغازه ها اجبارا این تغییر قیمت 

را انجام دادیم.
به گفته وی، تولید مواد شــوینده در دســت 
بخش خصوصی اســت و لذا مدیریت های 
اعمال شــده به گونه ای است که شرکت ها 

ورشکسته نشوند.
وی افزود: بارها اعلام کردیم قیمت پایه مواد 
پتروشیمی دارای اشکال است و باید بررسی 
شود. آنها قیمت مواد اولیه را منهای 5 درصد 
قیمــت فوبِ جهانی)قیمــت کالای وارداتی 
روی عرشــه کشتی( محاســبه می کنند و از 
طرفی، نرخ ارز روز را در قیمت گذاری دخیل 

می دانند و این جای اشکال است.
علــم بیگی ایــن رویــه را موجــب زیان 
کارخانه های محصولات شــوینده دانست و 
تاکیــد کرد: در نتیجه چنیــن روندی، برخی 
محصــولات به صورت هفتگــی با افزایش 

قیمت رو به رو می شوند.

گرانی بیشتر از نرخ مصوب توسط 
تولیدکنندگان محصولات شوینده

اواسط خردادماه امسال انجمن تولیدکنندگان 
محصولات شوینده در ابلاغیه ای اعلام کرد 
که با توجه به افزایش هزینه های مواد اولیه و 
سایر نهاده های تولید، قیمت مایع دستشویی، 
مایع ظرفشــویی، پودر و مایع لباسشــویی و 
صابون ۲5 درصد گران خواهد شد. همچنین 
حداکثر تخفیف مجاز برای محصولات پودر 
لباسشــویی دســتی و ماشــینی و همچنین 
صابون 10 درصد و ســایر کالاهای اساسی 
از جمله مایع دستشــویی، مایع ظرفشویی و 

شامپو نیز 15 درصد اعلام شد.
با این وجود ظاهرا برخی تولیدکنندگان قیمت 
محصولات خــود را بیــش از رقم مصوب، 
افزایش داده اند و گرانــی بالای ۲5 درصد 
را بر روی تولیدات خــود اعمال کرده اند که 
این مسئله نیازمند نظارت بیشتر دستگاه های 

مسئول است.
البته خرداد امســال کــه مصوبه افزایش ۲5 
درصــدی قیمــت محصولات شــوینده نیز 
رونمایی شد، علم بیگی رئیس انجمن صنایع 
شوینده، آرایشــی و بهداشتی اعلام کرد که 
این عدد صرفا ناشــی از افشــای اطلاعات 
تولیدکنندگان  و  اســت  بورسی  شرکت های 
محصولات شــوینده با توجه به رشد قیمت 
مــواد اولیه، افزایــش 50 تــا ٦0 درصدی 
محصولات خــود را تقاضا کرده اند که ما در 

انجمن بر روی میــزان افزایش قیمت داریم 
بررســی ها را انجام می دهیم تا در نتیجه آن 
قیمت هــا از حد مورد انتظــار تولیدکنندگان 

پایین تر بیاید.
فیــروزی، عضو کمیســیون صنایع و معادن 
مجلــس در این مــورد با بیــان اینکه مواد 
شــوینده در ماه های پایانی ســال گذشــته 
گران شــد، گفــت: ابتدای امســال رئیس 
جمهور مطرح کرد کــه بیش از این افزایش 
قیمتی نخواهیم داشــت، اما شــاهد بودیم 
کــه قیمت مواد شــوینده ۲5 درصد افزایش 
یافت، حتــی تولیدکنندگان بــه این درصد 
نیــز اکتفا نکــرده و در حــال حاضر بهای 
 برخی از شــوینده ها بیش از این عدد رشــد

 داشته است.
وی با انتقاد از عدم نظارت بر بازار کالاهای 
اساســی، ادامه داد: فروش تولیدکنندگان با 
توجه به افزایش اســتفاده از مواد شوینده در 
زمان کرونا، رونق گرفته است. بنابراین عواید 
بیشــتری نصیب تولیدکنندگان می شود و در 
این شرایط به منظور حمایت از مردم، نه تنها 
مواد شوینده نباید افزایش قیمتی داشته باشد، 

بلکه باید با ثبات قیمت نیز روبه رو باشد.
عضو کمیســیون صنایع و معــادن مجلس 
از مصرف  تصریح کرد: ســازمان حمایــت 
کنندگان با نظارت و کنترل های بیشــتر باید 
از افزایش قیمت ها جلوگیری کند تا مردم از 

استفاده از این اقلام محروم نشوند.

موبایل واره خریداری شده از داخل کشور باشیوه  دارندگان و گیرندگان چک بخوانند
مسافری رجیسترنمی شود

چک های صیادی جدید پس از ثبت موفق صدور در ســامانه 
صیاد توسط صادرکننده چک، نیازمند تأییدیه صدور از سوی 
سامانه نیستند و قابلیت استعلام، ثبت تائید و انتقال به گیرنده 

بعدی را دارند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از بانک مرکزی، 
همان گونه که طی ماه های اخیر بارها تشــریح شده است بر 
اساس قانون جدید چک، چک های صیادی جدید موسوم به 
چک هــای بنفش باید هنگام انتقال از صادرکننده به گیرنده، 
حتما به یکی از روش های تعیین شده، در سامانه صیاد ثبت 

صدور شود.
بر این اساس ثبت موفق صدور چک در سامانه صیاد توسط 
صادرکننده به منزله رسمیت یافتن چک و قابل انتقال شدن 
آن به گیرنده اســت و تایید چــک در مرحله بعدی صرفا« 

توسط گیرنده انجام می شود.

لذا ادعای برخی از اشخاص صادرکننده  چک مبنی بر انتظار 

بــرای دریافت تاییدیه از بانک یا بانــک مرکزی برای ثبت 
صدور چک به هیچ عنوان صحت ندارد.

بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تاکید می کند هرگونه 
ادعای احتمالــی از طرف صادرکننده چــک مبنی بر اینکه 
»چک را در سامانه صیاد ثبت کرده و منتظر دریافت تأییدیه 
از طرف ســامانه اســت«، ادعایی خلاف واقع و نامنطبق با 

فرایندهای ثبت و انتقال چک است.

ســخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: تبلت ها و 
ساعت های هوشمند و موبایل های خریداری شده از داخل 

کشور نباید با شیوه مسافری، رجیستری شوند.
به گزارش روزنامه »صبح امــروز« حمیدرضا دهقانی نیا، در 
گفت وگو با مهر در خصوص اینکه گفته می شود دستگاه هایی 
که تا بعد از شــروع رجیستری موبایل سیم کارت فعال نشده 
باشند، می توانند از رویه مسافری و به وسیله پاسپورت مسافر 
اقدام به فعال ســازی دســتگاه خود کنند اظهار داشت: خیر 
این خبر به درســتی نقل نشده است؛ طبق قانون اگر قبل از 
مشمولیت سیم کارت درون دستگاه قرار ندهند، دستگاه آن ها 

ثبت نخواهد شد.
ســخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز ادامه داد: نکته 
مهم این است که به شــیوه مسافری هم امکان ثبت وجود 
ندارد، زیرا رجیســتری از شیوه مسافری برای شخصی است 
که دســتگاهی را به همراه خودش از خارج کشور آورده باشد 
نه اینکه بخواهد دستگاه ثبت نشــده داخلی را با این روش 

ثبت کند.
وی افزود: برای مثال اگر کســی گوشی قاچاق از پاساژی در 
داخل ایران خریداری و به صورت مســافری ثبت کند، اقدام 

غیرقانونی انجام داده است.
لازم به یادآوری اســت که اســتعلام اصالت و رجیســتری 
ســاعت ها و تبلت ها و موبایل ها فقط از طریق کد دستوری 

»*٧٧٧٧#« امکان پذیر است.
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احتمال وقوع فاجعه در هرمزگان 
وزیـر بهداشـت گفـت: بـا هـدف کنتـرل بیمـاری کرونـای هنـدی در هرمـزگان همـه 
درمانـگاه هـای کوویـد در اسـتان تـا اطلاع بعـدی خدمات درمانـی را به صورت شـبانه 

روزی ارائـه مـی دهند.
برنـا نوشـت: سـعید نمکی در جلسـه سـتاد اسـتانی مقابله با کرونـای اسـتان هرمزگان، 
می توانسـت  غفلـت  کوچکتریـن  و  اسـت  صنعتـی  منطقـه ای  اینجـا  کـرد:  اظهـار 
فاجعه آفریـن شـود. خوشـبختانه در هیـچ کـدام از مراکـز صنعتی مرگومیـر قابل توجهی 
نداشـتیم کـه ایـن نشـان از یـک همدلـی، وفـاق و دانایـی نیرو هـای مدیریتـی اسـتان 

ست. ا
بـه گفتـه وی، امـروز مـا در مجموعـه هرمـزگان گرفتـار پیـک جدیدی هسـتیم. شـاید 
خیلی هـا نداننـد کـه حـدود دو مـاه قبـل اولیـن مـوارد ویـروس موتاسـیون یافتـه را در 
کوشـکنار و عمانـی مجموعـه هرمـزگان گـزارش گرفتیـم. در دو مـاه قبـل مـواردی را 
در کوشـکنار و عمانـی و بعـد هـم از جا هـای دیگـر اسـتان داشـتیم. مـواردی کـه از 
قسـمت های شـرقی اسـتان همجـوار بـا سیسـتان و بلوچسـتان پیـدا کردیـم. اسـتان 
بـا خوزسـتان هـم همجـوار اسـت و پیـک انگلیسـی را از آنجـا گرفـت. پیـک ویـروس 
جدیـد هنـدی را هـم از مرز هـای آبـی جنـوب و قسـمت هایی از پارسـیان عسـلویه و 
قسـمت های همجـوار بـا سیسـتان و بلوچسـتان و جنوب کرمـان که همـواره در گردش 

داشتیم. اسـت، 
نمکـی ادامـه داد: چنـد تحـول جدیـد هـم اتفـاق افتـاد کـه متاسـفانه در ایام عیـد فطر 
بعـد  و  نکرددنـد  برخـی جا هـا رعایـت  پیگیری هـا  و  تمنا هـا  و  تقاضا هـا  علـی رغـم 
از آن هـم انتخابـات شـورا ها بـود. مـا در انتخابـات ریاسـت جمهـوری خیلـی گرفتـار 
پروتـکل شـکن نبودیـم. امـا در انتخابـات شـورا ها نامه های متعدد نوشـتم که دوسـتان 
سـفره هایی می اندازنـد، شـلوغ می کننـد و شـبانه مـردم را بـه شـام ها و ضیافت هایـی 
دعـوت می کننـد و کسـی هـم که با ماسـک غذا نمی خـورد. ایـن اتفاقات افتـاد و اتفاق 
تلـخ دیگـری کـه افتـاد، ناملایماتی بود که در کشـور همسـایه مـا افغانسـتان رخ داد و 
فشـاری کـه طالبـان آوردنـد کـه افغانسـتانی ها به شـدت به سـمت مرز ها کـوچ کردند.

وزیـر بهداشـت تاکیـد کـرد: مـا بـر خـود مکلـف می دانیـم به مـردم خدمـت کنیـم، اما 
بدانیـد تـاوان برخـی ندانـم کاری هایـی را می دهیـم کـه می شـود در پیک هـای متعـدد 
ایـن بـار را از دوش همـکاران مـن برداشـت. می توان هزینه نظام سـلامت را کاسـت و 
مـا در حـال پیـش روی هسـتیم. رتبه اسـتان هرمـزگان در کنتـرل بیماری خوب اسـت 
و از اولیـن رتبه هـای کشـوری اسـت و پیک هـای وحشـتناک برخـی نقـاط را همکاران 

سـتاد هرمزگان نگذاشـتند شـکل بگیرد.
نمکـی تاکیـد کـرد: از عزیـزان در اسـتان چنـد تقاضـا دارم، هرچـه رعایـت پروتـکل 
افزایـش یابـد توفیقمـان در کنتـرل بیمـاری بیشـتر می شـود. ارتبـاط معنـاداری میـان 
کاهـش پروتکل هـا و افزایـش مـوارد بیماری وجـود دارد و این بر ما اثبات شـده اسـت. 
هرکـس امـروز بگویـد ویـروس کرونـا را خـوب شـناخته، ایـن حـرف ناشـی از جهالت 
اسـت و نـه دانـش. بهتریـن راه پیشـگیری از ابتـلا، فاصلـه گـذاری و رعایـت شـیوه 
نامه هـای بهداشـتی اسـت. پـس اولین خواسـته مـن افزایش رعایـت پروتکل ها اسـت. 
دومیـن خواسـته ام ایـن اسـت که عزیـزان در قالب طـرح شـهید سـلیمانی در بیماریابی 
و بـا تسـت های بیشـتر بیماریابـی را تشـدید کننـد و هرچـه تسـت بخواهیـد برایتـان 
میفرسـتم و مطلقـا نگـران کمبـود کیـت نباشـید و یـک روز بـدون کیـت نمی مانیـد. 
خواسـته سـوم هـم درمـورد کلینیک های سـرپایی اسـت. اگـر کلینیک های 1٦ سـاعته 

سـرپایی افزایـش یابـد سـرریز بیمـار بـه بیمارسـتان کاهـش می یابد.
وزیـر بهداشـت تصریـح کـرد: در رابطـه بـا کمبـود تخـت بـا نیرو هـای مسـلح صحبت 
کردیـم و حـدود 1۲0 تخـت بـه مجموعه شـما اضافه می شـود. سـعی کنید بار بسـتری 
را کـم کنیـد، امـا مـا کنـار شـما و مـردم ایران هسـتیم و قـول دادیـم که مـا نخواهیم 
گذاشـت حتـی یـک روز بیمـاری در پشـت درب بیمارسـتان های مملکت بمانـد که اگر 

ایـن اتفـاق می افتـاد برخـی از ایـن شـبکه ها مـا را پوسـت کنـده بودند. 
وی افـزود: در مـورد کمبود هـای اسـتان خواهشـم ایـن اسـت کـه دوسـتان پیگیـری 
کننـد، بـه جـز آمبولانـس کـه تعـدادی می آوریـم و آن 50 آمبولانـس کـه نیاز اسـتان 
اسـت را خواهیـم فرسـتاد. الان آمبولانسـی در اختیـار نـدارم، امـا بـا اقدامـات صـورت 
گرفتـه آمبولانـس وارداتـی بـه کشـور می آیـد و توزیـع می شـود. در مـورد بیمارسـتان 
531 تخـت خوابـه گفتـه بودیـم 100 میلیارد تومـان می دهیم کـه 30 میلیـارد پرداخت 
شـد. بـا سـاخت بیمارسـتان ضرایـب تخـت بیمارسـتان به شـکل قابـل توجهـی تامین 

شـد. خواهد 

 پاتک 6 ساعته پلیس به سارقان و افراد
 شرور خیابانی 

فرمانـده انتظامـی مشـهد از اجـرای طرح ارتقـای امنیـت اجتماعی و پاتک ٦ سـاعته به 
سـارقان و افراد شـرور خیابانـی خبر داد. 

پایـگاه خبـری پلیـس نوشـت: حسـین دهقان پـور بـا اشـاره بـه اجـرای مرحلـه دیگری 
از طـرح ارتقـای امنیـت اجتماعـی در دسـتور کار پلیـس مشـهد اظهـار کـرد: در مرحله 
اول ایـن عملیـات کـه از سـاعت 5 بامـداد تـا 11 صبح روز گذشـته به طـول انجامید با 
پاک سـازی مناطـق از پیش شناسـایی شـده و محل های تـردد افراد خلافـکار ٧5 متهم 

شـرارت های خیابانـی، سـرقت و زورگیری دسـتگیر شـدند.
تحقیقـات از متهمـان بـا دسـتورات تخصصـی مقـام قضایـی آغـاز شـده و ایـن طـرح 

ضربتـی ادامـه دارد.

سودجویان درخراسان شمالی به پیشواز 
عیدقربان رفتند

رئیـس اتحادیـه گاوداران بجنـورد بـا اشـاره بـه اینکه در آسـتانه فرارسـیدن عیـد قربان 
هسـتیم، گفـت: هشـت روزی به فرارسـیدن عید قربان باقی مانده اسـت امـا چند روزی 

اسـت کـه سـودجویان به پیشـواز این عیـد بزرگ رفتـه اند.
ایسـنا نوشـت: حسـینعلی حصـاری با اشـاره به اینکـه متاسـفانه دلالان در حـال قربانی 
کـردن وجـدان خـود بـرای ایـن عید هسـتند، اظهارکـرد: از روز گذشـته دلال هـا فعال 
شـده انـد و در حـال خریـد دام با قیمت خیلـی کم از دامدار هسـتند، بطوریکـه آن ها را 
نگهـداری کـرده تـا قیمـت دام هـر چه به عیـد قربان نزدکی تـر می شـویم، بالاتر رود.

وی افـزود: در واقـع دلال هـا در حـال افزایش سـطح تقاضا و کاهش عرضـه برای بالا 
رفتـن قیمـت دام برای فروش بـرای روز عید قربان هسـتند.

حصـاری ادامـه داد: بـه عنـوان مثـال در روز گذشـته قیمت گوسـفند 30 کیلویـی آماده 
کشـتار بـه کیلویـی ۴٦ هـزار تومـان رسـید این در حالی اسـت کـه قیمت این گوسـفد 

در چنـد روز قبـل ۴۲ هـزار تومان بوده اسـت.
وی تصریـح کـرد: عـلاوه بـر آن گوسـفند وزن بـالای ٧5 کیلویـی آمـاده کشـتار کـه 
قیمـت هرکیلـوی آن ۴5 هزار تومان بوده روز گذشـته به 5۲ هزار تومان رسـیده اسـت.
ایـن مقـام مسـئول خاطرنشـان کرد: متاسـفانه دلال ها بـا همان قیمت انـدک دام ها را 
از دامدارهـا خریـداری و بـا قیمـت خیلی بالا به مشـتری ها می فروشـند و در این میان 
سـود کلان در جیـب ایـن سـودجویان مـی رود و باید دسـتگاه هـای نظارتی بـه منظور 
جلوگیـری از بالاتـر رفتـن قیمـت ورود پیـدا کننـد. اگـر رونـد بـه همیـن شـکل ادامـه 
یابـد پیـش بینـی می شـود قیمـت هر کیلوگـرم گوسـفند به ٦0 هـزار تومان نیز برسـد.

یادداشت 

هشدار رییس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری؛

روند صعودی فوتی های کرونا از هفته جاری 

تندگویان، نگران سرنوشتِ فرزندان حاصل از ازدواج سفید است

طبرســی دربــاره وضعیت فوتی های ناشــی 
از کرونــای دلتا طی یک تــا دو هفته آینده، 
گفت: متاســفانه افزایش فوتی خواهیم داشت 
و احتمالا افزایش میزان مــرگ و میرمان از 
همین هفته آغاز خواهد شــد؛ زیرا به هر حال 
بیمار بدحال و بیماران بســتری در آی سی یو 

زیاد هستند و اتفاقی است که رخ داده است.
بیمارستان  ایسنا نوشت: رئیس بخش عفونی 
اینکه »متاسفانه  بیان  با  مســیح دانشــوری 
احتمالا افزایش میزان مرگ و میر ناشــی از 
کرونا، از همین هفته آغاز خواهد شــد« اظهار 
کرد: متاســفانه نه واکسیناسیون را به سرعت 
انجام می دهیم و نه در راســتای قطع زنجیره 
انتقال ویــروس اقدامی انجــام می دهیم. در 
حال حاضــر می بینیم که همه جا باز اســت. 
همه محدودیت ها در کاغذ اســت و در عمل 

محدودیتی را شاهد نبودیم.
وی درباره وضعیت بیمــاری کرونا، گفت: در 
حال حاضر تعداد مراجعات ســرپایی و بستری 
بســیار زیاد اســت و حتی میزان مراجعات از 
پیک قبلی هم بیشــتر شده اســت. در عین 
حال به نظر می رســد که ویروس در گردش 
انتقال پذیری ویروس  بیشتر دلتا است. قدرت 
دلتا بسیار بالاتر است، البته عدد های مختلفی 
در این زمینه ذکر می شــود، اما به هر حال به 
نظر می رســد که قدرت انتقال ویروس دلتا از 

بالاتر  بســیار  قبلی  ویروس های جهش یافته 
است. ضمن اینکه مطالعاتی که تاکنون درباره 
ویروس دلتا به چاپ رسیده، نشان می دهد که 
مبتلایان به این ویروس بیشتر به بیمارستان 
نیاز پیدا می کنند و احتیاج شــان به بســتری 

بیشتر است.
طبرســی تشــریح کرد: حال اینکه در زمینه 
مرگ ومیر بــا این ویروس چه اتفاقی می افتد، 
از آنجایی که در اکثر کشور های درگیر با این 
ویروس به جز هند واکسیناســیون به میزان 
بالایی انجام شــده، نمی توان خیلی اطلاعات 
آن ها را مدنظر قرار داد؛ زیرا ما واکسیناسیون 
را به حد کافی انجام نداده ایم و باید ببینیم که 

شرایط به چه صورت پیش می رود.
همچنان پروتکل های بهداشتی را رعایت کنید
طبرســی با بیان اینکه »به نظر می رســد که 
ویروس دلتا واکســن گریز هم هست« اظهار 
کرد: به این صورت که بسیاری از افرادی که 
علیه کرونا واکسینه شده بودند هم به بیماری 
مبتلا شدند. هرچند که در کشور های اروپایی 
و آمریکایی که واکســن به میزان زیاد تزریق 
شده، ابتلایشان به این ویروس تاکنون باعث 
افزایش بستری و مرگ ومیر نشده است. افراد 
مبتلا شــدند، اما اینطور نبوده که ابتلایشان 
شدید باشد و قرار باشد در بیمارستان بستری 
شــوند. به هر حــال در ایران هــم می بینیم 

بســیاری از افرادی که واکســن تزریق کرده 
بودند، باز هم مبتلا شــدند. این موضوع نشان 
می دهد که حتی اگر واکسن هم تزریق کرده 
باشید، باز هم باید رعایت پروتکل ها و استفاده 

از ماسک را جدی گرفت.
وی ادامــه داد: در عین حــال علائم و نحوه 
درمــان بیماران مبتلا به کرونــای دلتا تغییر 
چندانی نکرده است. به هر حال وقتی بیماری 
شدیدتر می شود و احتیاج مبتلایان به بستری 
در بیمارستان بیشتر می شود، لود بیمارستان ها 

هم بالاتر می رود.
سرعت پیشرفت علائم در کرونای دلتا 

بیشتر است
طبرسی با بیان اینکه »سرعت پیشرفت علائم 
در کرونای دلتا بیشتر است« گفت: اگر مردم 
حالت تنگی نفس، سرفه، تب طولانی داشتند، 
حتما به مراکز درمانــی مراجعه کنند تا مورد 
بررســی قرار بگیرند و به جــد از خوددرمانی 
و درمــان در منزل خــودداری کنند. زیرا این 
موضــوع می تواند بســیار خطرناک باشــد؛ 
بنابراین زودتــر مراجعه کنند تــا در صورت 

امکان اقدامات درمانی مناسب انجام شود.
افزایش فوتی ها طی روز های آینده

وی درباره وضعیت فوتی های ناشی از کرونای 
دلتا طی یک تا دو هفته آینده، تشــریح کرد: 
متاســفانه افزایــش فوتی خواهیم داشــت و 

احتمالا افزایــش میزان مــرگ و میرمان از 
همین هفته آغاز خواهد شــد؛ زیرا به هر حال 
بیمار بدحال و بیماران بســتری در آی سی یو 
زیاد هســتند و اتفاقی است که رخ داده است. 
مــا باید از این پیک هــا و اتفاقات برای آینده 
درس بگیریم که متاســفانه درس نمی گیریم. 
به پیــک پنجم رســیدیم و با این شــرایط، 
بیماری همینطور ادامه پیدا خواهد کرد؛ چراکه 
ویروس های جهش یافته که ایجاد می شــوند، 
احتمــال انتقال و بیماری زایی شــان بیشــتر 
اســت؛ بنابراین هر پیکی که می آید از پیک 
قبلی سنگین تر می شــود. این درحالیست که 
تعداد زیادی از مردم به کرونا مبتلا شده اند و 

شاهدیم که این اتفاقات رخ می دهد. این نشان 
می دهد که ابتلای افراد تعیین کننده نیســت. 

زیرا ابتلای مجدد وجود دارد.
محدودیت هایی که روی کاغذ می مانند

طبرســی تاکید کرد: مهم این است که هرچه 
ســریعتر زنجیره انتقال ویروس را قطع کنیم 
که متاسفانه ما در این زمینه هم اقدامی انجام 
نمی دهیم. نه واکسیناسیون را به سرعت انجام 
می دهیم و نه در راســتای قطع زنجیره انتقال 
ویروس اقدامی انجام می دهیم. در حال حاضر 
می بینیم که تهران از قبل هم شــلوغ تر است. 
همه جا باز اســت. همه محدودیت ها در کاغذ 

است و در عمل محدودیتی را شاهد نبودیم.

معــاون ســاماندهی امور جوانان با ابــراز ابراز 
نگرانی از سرنوشــتِ فرزندان حاصل از ازدواج 
سفید گفت: یکی از آسیب هایی که وجود دارد، 
سرنوشت فرزندان ناشی از این نوع روابط است 
که ناخودآگاه هم ممکن اســت به وجود بیاید. 
این کودکان چه سرنوشــتی خواهند داشــت؟ 
آن ها بالاخره قرار اســت در آینده در مدرســه 
ثبت نام شــوند و شناسنامه می خواهند، در حالی 

که ثبت رسمی نشده اند.
ایلنا نوشــت: محمد مهــدی تندگویــان، در 
واکنش به قبح شــکنی رابطه با افراد متاهل در 
جامعه امــروزی و علت این نوع ارتباطات بیان 
کرد: این موضوع به هــر حال یک ناهنجاری 
فرهنگی بوده و حتما کار نادرســت و اشتباهی 
اســت. اصل موضوع و آن چیزی که مورد نیاز 
ما در کشور اســت، حضور مددکاران اجتماعی 
بــرای خانواده های ایرانی اســت. بعد از کرونا 

چالش های روانی که برای مردم ایجاد شد، صد 
برابر بیشتر از آسیب های جسمی است. به تعبیر 
دیگر اگر آمار فوتی های کرونا بیش از 100 نفر 
در روز باشند، در مقابل 100 برابر آن افرادی را 
داریم که دچار مشکلات روحی روانی شده اند، 
در حالی که هیچ کســی هم برای این موضوع 

فکری نمی کند.
وی افزود: متاســفانه تــاب آوری خانواده های 
ایرانی به شــدت کاهش پیدا کرده است؛ زیرا 
در کنار مشکلات اقتصادی، قرنطینه هم روی 
آن ها تاثیر گذاشته اســت، از این رو مشاوره و 
مــددکاری اجتماعی یا خانوادگــی می تواند به 
نوعی به این مســئله کمک کند. بهتر است هر 
خانواده ایرانی یک مشــاور داشــته باشد تا در 
زمان ناهنجاری ها به آن ها کمک کند. مشــاور 
باید از پیش اخلاق و رفتار همســران را پایش 
کند و روش های درســت تــاب آوری در روابط 

جنســی و اخلاقی را به آن هــا آموزش بدهد. 
اگر این اتفاق بیفتد، ٩0 درصد مشــکلات حل 

خواهد شد.
معاون ســاماندهی امور جوانان در پاسخ به این 
ســوال که به نظر شــما چرا شخص متاهل به 
ارتباط با افراد دیگری جز همسر خود سوق پیدا 
می کند؟ گفت: این مشــکل به دلیل عدم توجه 
ما به موضوعات روانــی و مهارت های زندگی 
است؛ زیرا مهارت کافی در زوجین وجود ندارد 
و زوجین پاسخگوی درخواســت ها و نیاز های 
همدیگر نیستند. البته که همه مشکلات مادی 
نیست و مسائل زوجین عمدتا روحی است. عدم 
توجه مناســب زوجین به خواسته های یکدیگر 
وعــدم رفع نیاز های معنــوی، درگیر نگاه های 
سنتی و مردسالارانه بودن و… روی برقراری 

این نوع رابطه ها تاثیر خواهد گذاشت.
»تعهدناپذیری« و »عدم به اشــتراک گذاشتن 

دارایی« علت ازدواج سفید است نه مشکل مالی
تندگویان درباره آخرین آمار ازدواج ســفید در 
کشــور توضیح داد: علت ازدواج سفید، مسائل 
فرهنگی و اخلاقی اســت. کســی که ازدواج 
ســفید می کند، گرفتاری مالی ندارد؛ یعنی هر 
دو طرف صاحب درآمد هســتند و می گویند ما 
حاضر نیســتیم درآمد یــا دارایی های مان را به 
طور رســمی با کسی تقســیم کنیم و این یک 
تغییر نگرش فرهنگی در کشــور ماســت. در 
ازدواج ســفید هر دو طرف معتقدند چه لزومی 
دارد ما روی کاغــذ خودمان را واگذار یا متعهد 
به شخص دیگری کنیم و همین طوری در کنار 
هم زندگی خواهیم کرد. این اتفاق یک آســیب 
بسیار جدی اســت؛ عدم تعهدپذیری، عدم به 
اشتراک گذاشــتن، ترس از ثبت شدن در یک 
رویداد بلندمدت از عوامل ازدواج سفید بوده که 
کاملا یک مســئله فرهنگی است. افرادی که 

ازدواج ســفید می کنند بحث مالی و اقتصادی 
ندارنــد، زیرا آن ها همه امکانــات دارند و فقط 

حاضر نیستند متعهد شوند.
معاون ساماندهی امور جوانان با این شرایط به 
حضور فرزندان ناشی از ازدواج سفید گفت: یکی 
از آسیب هایی که وجود دارد، سرنوشت فرزندان 
ناشــی از این نوع روابط است که ناخودآگاه هم 
ممکن اســت به وجود بیایــد. این کودکان چه 
سرنوشتی خواهند داشت؟ این کودکان بالاخره 
قرار اســت در آینده در مدرسه ثبت نام شوند و 
شناسنامه می خواهند، در حالی که ثبت رسمی 
نشــده اند. در آینده اگر چنین مشــکلی باشد با 
فاجعه مواجه می شــویم. به همیــن خاطر اگر 
جوانــان به دفاتر مشــاوره مراجعه کنند و همه 
تبعات رابطه های ازدواج ســفید به آن ها گفته 
شــود، نســبت به آن چیزی که فکر می کنند، 

درست انتخاب کرده اند، روشن خواهند شد.

گفت وگوی »صبح امروز« با خانواده های شهدای حادثه تروریستی مکتب »سیدالشهدا«؛

در آرزوی چشیدن طعم شیرین صلح 
اعظم عباسپور

به مدرســه می رفتند تا جنــگ را فراموش 
کنند و رویای چشــیدن طعم شیرین صلح 
پشــت نیمکت های رنــگ ورو رفته مکتب 
سیدالشهدا هر ساعت و هر لحظه برایشان 

محقق شود.
دخترکانــی که شــب ها در نــور کم قالی 
می بافتند تا صبح با هیاهو و شــور و شوق 
کیف و کتابشــان را آمــاده کنند و بر روی 
نیمکت ها و در کلا س های مکتب بنشینند.

دخترکان دشــت »برچی« افغانستان گرچه 
می دانســتند زندگی برای آن ها  سراسرش 
غم و مشــکل  اســت، اما باز هــم لبخند 
می زدند تا لبهایشان خنده را فراموش نکند.

زمان حمله تروریستی ۲ هزار دانش آموز در 
مدرسه حضور داشتند 

ســاعت ۴ بعد از ظهر روز شنبه زمانی که 
دخترکان افغان، با شــور و امید از مدرســه 
بزرگ سیدالشــهدا در قســمت شیعه نشین 
کابل خارج می شــدند، با سه انفجار مهیب 
پی درپی روبرو شدند. انفجارهایی که منجر 
به شهادت و زخمی شدن صدها دانش آموز 

دختر که همه بین 10 تا 13 ســال ســن 
داشــتند، شد. مدرســه سیدالشهدا حدود ٧ 
هزار دانش آموز داشــته کــه در نوبت عصر 
۲ هــزار دانش آموز در این مدرســه حضور 
داشتند.به راستی گناه این دخترکان چه بود؟ 
هزاره بودن، شیعه بودن یا درس خواندن و 

امید داشتن به فردایی روشن تر؟...
مادرانــی که با شــنیدن صداهــای مکرر 
انفجار به ســمت مدرسه سید الشهدا دویدند 
و نظاره گر سوخته شــدن و تکه تکه شدن 
جســدهای دخترکان شان شدند. پدرانی که 
اشک می ریختند و کیف های  بچه هایشان 
را بــاز می کردنــد تــا بفهمند سرنوشــت 
فرزندشــان چه شده است؟ پدران و مادران 
داغــدار شــهید فرشــته علــی زاده، زهرا 
علی زاده، طیبه محمــدی، رحیمه حیدری، 
نفیسه صفدری، نازیه علی زاده در گفت وگو 
با خبرنگار »صبح امــروز« در حالی که به 
زور جلــوی اشک هایشــان را می گیرند، از 
مظلومیت و معصومیت دخترانشــان با زبان 

روزه صحبت می کنند.
آن ها از روز انفجار می گویند و اینکه صدای 

فریاد دانش آموزان، کل خیابان را فرا گرفته 
بود. همــه جیغ می زدند و فــرار می کردند 
و اینکــه انفجارها در فاصله هــای کوتاه و 
چند دقیقــه ای رخ می داد. آن ها از لبخندها 
و شور و شــوقی می گویند که تنها در چند 

دقیقه تبدیل به ترس و وحشت شد و اینکه 
امیدی به آینده ندارند و نمی دانند آیا دوباره 

فرزندانشان را به مدرسه بفرستند یا نه؟
چرا دختران ما باید بی سواد و ناامید 

زندگی کنند؟ 
مادر شــهید نفیســه صفدری بــا چهره ای 
پــر از درد می گویــد: »هدف کســانی که 
ایــن حمله هــای تروریســتی را در مکتب 
سیدالشهدا انجام دادند این بود که ترس را 
در وجود دانش آموزان بیندازند و باعث شوند 
دختران این سرزمین همیشه بی سواد بمانند 

و هیچ رویا و آرزویی نداشته باشند«. 
اتفــاق خوب بــرای این پــدر و مادرهای 
داغدیده افغان این بود که در اوج مشکلات 
و غصه ها، گروه جهادی »کهف الحســن« 
بــا ۴0 خانواده از شــهدا و جانبازان مکتب 
سیدالشــهدا دیدار و مبلغ 1 میلیارد ریال به 

این خانواده های معزز اهدا کردند.
حاج علی شریفی با اشاره به کشته و مجروح 
شــدن تعداد زیادی از دانش آموزان مکتب 
اقدامات  گونه  »این  سیدالشــهدا می گوید: 
علیه جامعه شــیعیان را به شــدت محکوم 

می کنیم؛ چرا که خشونت در مدارس و علیه 
دختران نوجوان قابل پذیرش نیست. مدرسه 
همیشه باید جایگاهی برای صلح و دوستی 
باشــد تا بچه ها بتواننــد در امنیت تحصیل 

کنند و آرامش را تجربه کنند«.
مدیر قــرارگاه محرومیت زدایی رحماء ادامه 
می دهد: »خوشــبختانه در بیــن خانواده ها 
و دانش آمــوزان بازمانــده از ایــن حادثه 
تروریســتی هنوز هم امید بــه زندگی موج 
می زند؛ چون اغلب آن ها می گویند تســلیم 
نخواهیم شــد و این حمله ها نمی تواند جلو 

پیشرفت ما را بگیرد.
شــریفی می گوید: »خوشحال هستم که با 
کمک هــای گروه های جهــادی می توانیم 
حداقــل یک بار کوچک را از دوش این پدر 
و مــادران داغدیده برداریم و بســیار باعث 
خرسندی اســت برای من وقتی می شنوم 
که دانش آموزان مجــروح و حادثه دیده با 
شــجاعت تمام می گویند آن ها با بمب با ما 
مبارزه می کنند و ما با ســلاح قلم به جنگ 
آن ها می رویم؛ چون آن ها از مدرسه رفتن و 

درس خواندن ما می ترسند«.

مادر شهید نفیسه 

صفدری: هدف کسانی که 

این حمله های تروریستی را 

در مکتب سیدالشهدا انجام 

دادند این بود که ترس را در 

وجود دانش آموزان بیندازند 

و باعث شوند دختران این 

سرزمین همیشه بی سواد 

بمانند و هیچ رویا و آرزویی 

نداشته باشند

مفقودی
برگ ســبز خودرو سواری سیستم پژو تیپ  ۴/1 - ۲0٦ مدل138٧ به شماره پلاک ٧۴۴ ه 
 NAAP31EG٩8J۲00٧٦1 33 ایران ۴۲ به شماره موتور 1۴18٧001501 و شماره شاسی

مربوط به فاطمه خزاعی زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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»قطع فوری« با بازی علی انصاریان آماده 
نمایش شد

فیلم سینمایی »قطع فوری« به کارگردانی مریم بحرالعلومی آماده نمایش شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مشــاور رســانه ای پروژه، پس از نهایی شدن 
موســیقی متن توسط یوگنی گرینکو )Evgeny Grinko( آهنگساز اهل روسیه و انجام امور 
لابراتواری، فیلم سینمایی »قطع فوری« به کارگردانی و تهیه کنندگی مریم بحرالعلومی آماده 
نمایش شده است و پس از دریافت مجوزهای لازم، برای پخش داخلی و خارج از کشور آن 

برنامه ریزی خواهد شد.
این فیلم سینمایی که زمستان سال گذشته مقابل دوربین رفت، روایتگر قصه ای در یک شب 

کرونایی  است که زمین لرزه ای تهران را می لرزاند.

نرگس آبیار به چین خواهد رفت
چانگ هوآ ســفیر چین بیان کرد که نرگس آبیار برای ســاخت فیلمی درباره جاده ابریشم به 

چین می رود.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، چانگ هوآ ســفیر چین ســفیر چین در 
توییتی در حساب شخصی خود در توییتر از سفر نرگس آبیار به چین برای تهیه فیلم مشترک 

درباره جاده ابریشم خبر داد.
سفیر چین در تهران نوشت: »بسیار خوشحالم که با خانم نرگس آبیار کارگردان معروف ایران 
ملاقات کردم. ایشان برای تولید مشترک فیلم در مورد جاده ابریشم به چین خواهند رفت.«

 »مجبوریم« به جشنواره ترانسیلوانیا 
دعوت شد

فیلم سینمایی »مجبوریم« جدیدترین ســاخته رضا درمیشیان در دوازدهمین حضور جهانی 
خود نماینده سینمای ایران در بیستمین جشنواره فیلم ترانسیلوانیا ۲0۲1 خواهد بود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، بیستمین جشنواره فیلم ترانسیلوانیا که 
از ۲3 جولای تا 1 اوت )1 تا 10 مرداد ماه( در شــهر کلوج رومانی برگزار می شــود میزبان 

»مجبوریم« خواهد بود.
 جشنواره فیلم ترانسیلوانیا یکی از معتبرترین جشنواره های سینمایی شرق اروپا و مهم ترین 

رویداد سینمایی رومانی است.
»مجبوریم« پیش از این ســه جایزه اصلی بهترین فیلم، بهترین تماشــاگران و بهترین فیلم 
هیات داوری نتپک ) شــبکه ارتقای سینمای آسیاوپاسیفیک( را در فستیوال آسیاتیکای رم به 

خود اختصاص داده است.

برگزاری دومین جشنواره بین المللی تئاتر 
عروسکی به صورت مجازی

دومین جشــنواره بین المللی تئاتر عروســکی مجازی فراخوان خود را به دو زبان فارســی و 
انگلیسی برای برگزاری در مهر و آبان ماه 1۴00 منتشر کرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، جشــنواره تئاتر عروسکی که سال گذشته 
)13٩٩( در پی همه گیری ویرووس کرونا کار خود را آغاز کرده اســت، امســال با رویکردی 
بین المللی، پذیرای آثار تمام نمایشــگران عروسکی از سرتاســر جهان بی هیچ محدودیتی 
خواهد بود تا ثابت کند هنرمندان همانند تمام اقشار دیگر جامعه و چه بسا بیشتر از آنان می 

توانند خود را با تغییر شرایط وفق دهند و بستری برای ارائه آثار خود پیدا کنند.
دومین دوره جشــنواره بین المللی تئاتر عروسکی در سه بخش بزرگسال، کودک و نوجوان و 
طراحی و ساخت عروسک با موضوع اساطیر کهن و شخصیت های داستانی کلاسیک ایران 

و جهان، برگزار می شود.
بر اســاس اعلام روابط عمومی این رویداد، فراخوان جشنواره در صفحه مجازی به آدرس#
iospf منتشــر شده است و هنرمندان تا 31 شــهریور، برای ارسال اثر خلاقانه خود فرصت 
دارند. آثار نهایی جشنواره بعد از بازبینی اولیه از ۲۴ تا 30 مهر در یکی از پلتفرم های مجازی 
نمایش داده خواهند شــد و در پایان با داوری نهایی اســاتید عروســکی در هر بخش 3 اثر 

برگزیده خواهد شد.
همچنیــن در ایــن دوره، با صلاحدید و معرفی داوران جشــنواره در بخــش های مختلف، 
بازی دهی، طراحی صحنه و نور، متن و ... نفرات برگزیده خواهد داشت. اختتامیه جشنواره در 

دوم آبان ماه 1۴00 برگزار خواهد شد.
جشنواره بین المللی تئاتر عروسکی به دبیری بهرام بهبهانی به صورت مستقل و با مجوز اداره 

کل هنرهای نمایشی برگزار می شود.

جشنواره ونیز، اولین میزبان درام تاریخی 
»اسپنسر«

درام تاریخی »اسپنســر« با بازی »کریستین استوارت« در نقش پرنسس دایانا، اولین بار در 
جشنواره ونیز ۲0۲1 اکران می شود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از پایگاه اطلاع رســانی ورایتی، فیلم موردانتظار 
اسپنســر به کارگردانی پابلو لارین، فیلمســاز سرشناس اهل شــیلی، درباره داستان جدایی 
پرنسس دایانا از شاهزاده چارلز، پرنس ولز، اولین بار در بخش رقابتی هفتادوهشتمین دوره از 

جشنواره فیلم ونیز به نمایش درخواهد آمد.
در فیلم اسپنسر که توسط اســتیون نایت نویسنده سریال پرطرفداران پیکی بلایندرز نوشته 
شــده، کریستین استوارت بازیگر 31 ســاله آمریکایی که بازی در فیلم هایی چون مجموعه 
گــرگ و میش و در جاده را در کارنامه خود دارد و در فیلم کمپ ایکس ری با پیمان معادی 
هم بازی شد، نقش پرنسس دایانا را بازی می کند و جک فارثینگ بازیگر سریال پولدارک در 
نقش شاهزاده چارلز ظاهر خواهد شد. از دیگر بازیگران این درام تاریخی می توان به تیموتی 
اسپال، سالی هاوکینز و شان هریس اشاره کرد. این فیلم در سال ۲0۲۲ به مناسبت بیست و 

پنجمین سالمرگ دایانا اکران خواهد شد.
درســت همانطور که آخریــن فیلم لارین، جکــی، درباره ژاکلین کندی اوناســیس و ترور 
همســرش جان اف کندی نامزدی در شــاخه بهترین بازیگر نقــش اول زن را برای ناتالی 

پورتمن به ارمغان آورد، اسپنسر هم یکی از مدعیان اسکار ۲0۲۲ است. 
از دیگر فیلم های بزرگی که در جشــنواره ونیز ۲0۲1 برای اولین بار نمایش داده خواهند شد 
می توان به تل ماسه فیلم حماسی و علمی تخیلی پرهزینه دنی ویلنوو با بازی تیموتی شالامه 

و زندیا کلمن اشاره کرد که در بخش خارج از مسابقه اکران می شود.
همزمان با آن که متولیان جشنواره ونیز در تدارک فهرستی از فیلم های پرستاره برای رویداد 
آتی خود هســتند که از اول سپتامبر )10 شــهریور( آغاز به کار می کند، تداوم بحران شیوع 
کرونا و ظهور گونه های مختلف این ویروس، برگزاری حضوری این رویداد را تحت الشــعاع 
قرار داده اســت. با توجه به نرخ تصاعدی شیوع کرونا در چند کشور جهان، به احتمال زیاد تا 

آن زمان شاهد بازگشت ممنوعیت های مسافرتی خواهیم بود.
جشــنواره فیلم ونیز به عنوان قدیمی ترین جشنواره ســینمایی جهان و یکی از سه جشنواره 
مهم فیلم در اروپا، اواخر تابســتان هر سال میزبان سینمادوستان است. هفتادوهشتمین دوره 
این جشــنواره ســینمایی از 1 تا 11 سپتامبر )10 تا ۲0 شهریور 1۴00( در جزیره لیدو برگزار 
می شــود و بر طبق اعلام قبلی بونگ جون هو، کارگردان سرشــناس سینمای کُره و سازنده 

فیلم انگل، ریاست هیات داوران آن را برعهده خواهد داشت.

کافه کتاب

نخستین روایت از »قهرمان« فرهادی

گران ترین بازی ویدئویی تاریخ 

اصغر فرهــادی در چهارمین حضور در بخش 
مســابقه رسمی جشــنواره فیلم کن این بار با 
»قهرمان« در پی به دســت آوردن نخســتین 

نخل طلایی بهترین فیلم است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
هنرآنلاین، کمتر از سه ساعت دیگر به نمایش 
اول »قهرمان« در ســالن بزرگ لومیر در شهر 
ساحلی کن در جنوب فرانسه مانده و هنوز کسی 
دقیق و درست نمی داند داستان فیلم چیست. با 
این حال، شارلوت پاوارد با نوشتن متنی کوتاه 
برای سایت رسمی جشنواره کن جزئیات ناگفته 
از نهمین تجربه کارگردانی فرهادی ارائه داده 
اســت که می تواند سینمادوســتان را با حال و 

هوای »قهرمان« بیشتر آشنا کند.
فرهــادی در ســه تجربه حضور پیشــین در 
بخش مســابقه کن با »گذشته«، »فروشنده« 
و »همه می دانند« ســه نقش اصلی برجســته 
به بینندگان معرفی کرد. اینجا در »قهرمان«، 

قهرمان داستان جوانی است به نام رحیم )امیر 
جدیــدی( که به خاطر ناتوانــی در بازپرداخت 
بدهی به زندان افتاده اســت. رحیم دو روز به 
مرخصی می آید و نامزدش او را متقاعد می کند 
بدهی ها را با پولی که پیدا کرده اســت بپردازد 
اما تصمیمی که رحیم می گیرد، پیامدهایی دارد 

و از او یک قهرمان می سازد.
کارگــردان همزمــان با بافتــن و پیش بردن 
اجتماعی، تصویری شفاف  این درام  داســتان 
از نظــام اداری بســیار پیچیده ایــران ارائه و 
نشــان می دهد که شهروندان چگونه می توانند 
در ســاختار آوردن شــاهد برای هر ادعا اسیر 
شــوند. به باور فرهادی، در جامعــه ای که از 
هر نظر مدیریت و کنترل می شــود، فقط یک 
نکته بســیار ریز و جزئی کافی است تا از یک 
قهرمان چهــره ای منفور بســازد یا برعکس. 
فیلمساز ایرانی روایت واقعگرایانه خود را روی 
شــکاف های جامعه ایران بنیان نهاده و بر این 

نکتــه تاکید می کند که اینجــا باید برای همه 
چیز گفتگو کرد.

فرهادی که در همــه فیلم هایش چنین کرده، 
اینجــا در »قهرمــان« هم شــخصیت اصلی 

را در تنگنــای حق داشــتن و تصمیم گرفتن 
می گذارد: مردی جوان و سرشار از امید که باور 
دارد همه چیز درســت می شود و به تجربه در 
جریان دام های توجه بیش از اندازه رســانه ها 

قرار می گیرد.
کارگردان که در »جدایی نادر از ســیمین« با 
دختر خود کار کرده بود، در »قهرمان« هم بار 
دیگر ســارینا فرهادی را در نقش نازنین کنار 
خود دارد. فیلم در شیراز جلوی دوربین رفته که 
زمانی پایتخت باستانی ایرانی بود و امروز یکی 

از مراکز فرهنگی و هنری ایران است.
فیلــم 1۲٧ دقیقه ای »قهرمــان« پنج نمایش 
در جشــنواره کن دارد؛ امروز سه شنبه ۲۲ تیر 
ســاعت 15:30 به وقت محلی در سالن بزرگ 
لومیر، چهارشــنبه ٩:30 در سینیوم آیمکس و 
11:30 در سالن بزرگ لومیر، پنجشنبه 1۲:30 
در سینیوم اســکرین ایکس و جمعه 8:30 در 

.Soixantieme سالن

کارتریج قدیمی بازی »سوپرماریو ٦۴«، یک 
میلیون و 5٦0 هزار دلار چکش خورد و رکورد 

گران ترین بازی ویدئویی تاریخ را شکست.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل 
از هفته نامه نیوزویک، یک کارتریج ۲5 ساله 
نیتندو،  بازی ویدئویی ســوپرماریو ٦۴ برای 
داخــل پکیجی پلمپ شــده و نســبتا نو در 
 )heritage auctions( حراجی هریتج آکشنز
به مزایده گذاشته شد و با چکشی یک میلیون 
و 5٦0 هــزار دلاری رکــورد گرانترین بازی 

ویدئویی تاریخ را شکست.
متولیان هریتج آکشــنز نو بودن این کارتریج 
و تاثیری که بازی ســوپرماریو ٦۴ بر دنیای 
بازی های ویدئویی گذاشــت را عامل اصلی 
ایــن فروش تاریخــی می داننــد. معمولا از 
این بازی به عنوان آغازگــر دوره بازی های 

ویدئویی مدرن و سه بعدی یاد می شود.
بــا ظهــور ســرویس های اشــتراکی برای 
 Xbox Game بازی هــای ویدیویی از جمله

Pass و PS Now، نســخه فیزیکــی این 
بازی هــا به تدریج به تاریخ پیوســته و از رده 
خارج می شوند. بنابراین همانطور که کاست ها 

و نوارهــای ویدئویی در گذر زمان مورد توجه 
مجموعــه داران قرار گرفتند، این روزها نوعی 
تمایل نوستالژیک برای جمع کردن کارتریج 

بازی هــای قدیمی هم بیــن علاقه مندان به 
وجود آمده است.

همزمــان بــا آن کــه ســی دی ها و دیگر 
نســخه های فیزیکــی بازی هــا در صنعت 
گیمینگ منســوخ می شــوند، ارزش و قیمت 
ایــن کارتریج های قدیمی و عتیقه روز به روز 
بالاتر خواهد رفت. در یک سال گذشته رکورد 
گران ترین بازی ویدئویی تاریخ 5 بار شکست 
و هربــار فاصله زمانی بین رکوردشــکنی ها 
کوتاه تر شد. تا جایی که یک نسخه قدیمی از 
بازی افسانه زلدا که آخر هفته به قیمت 8٧0 
هزار دلار به فروش رســیده بود، تنها دو روز 
رکورددار گرانترین بازی ویدئویی تاریخ باقی 
ماند و خیلی زود تســلیم فروش بالای یک 

میلیون دلاری سوپرماریو ٦۴ شد. 
روند رکوردشــکنی های ایــن صنعت در یک 
سال گذشــته به این شــرح بوده است: اول 
بازی برادران ســوپرماریو، دهم ژوئیه ســال 
۲0۲0 )۲0 تیر ٩٩( به قیمت بی ســابقه 11۴ 

هزار دلار فروخته شــد. 5 ماه بعد در روز ۲3 
نوامبر سال ۲0۲0 )3 آذر ٩٩( سومین قسمت 
از بــازی برادران ســوپرماریو 15٦ هزار دلار 
چکش خورد و رکورددار شــد. با گذشت تنها 
۴ ماه، بازی برادران ســوپرماریو ۲ به قیمت 
٦٦0 هزار دلار فروخته شــد و رکورد جدیدی 
به جا گذاشت؛ رکوردی که یک بار چهار روز 
پیش در تاریخ 18 تیر به دســت افسانه زلدا 
شکســته شــد و یک بار دو روز بعد به دست 

سوپرماریوی ٦۴. 
همانطــور کــه می بینید، فاصلــه زمانی بین 
شکسته شــدن هر رکورد در گذر زمان کمتر 
می شــود. امری کــه از بــه راه افتادن یک 
گرایش جدیــد در دنیای بازی های ویدئویی 
حکایــت دارد. در چنیــن شــرایطی احتمالا 
مدت زیــادی طول نخواهد کشــید که یک 
بازی نوســتالژیک دیگر بــه قیمتی بالاتر از 
سوپرماریو ٦۴ فروخته شده و رکوردی جدید 

و باورنکردنی برجا بگذارد.

aروایتی از کم لطفی مردان به آثار نویسندگان زن؛

رسوخ تبعیض جنسیتی به دنیای ادبیات
نتایــج و یافته هــای یک بررســی جدید 
نشــان می دهد تنها 1٩ درصد از مخاطبان 
پرفروش ترین کتاب های نویسندگان زن در 
جهان را مردان تشکیل می دهند و همچنان 
جنسیت نویســنده برای خوانندگان، عاملی 

تعیین کننده در انتخاب کتاب است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز«و به نقل از 
ایرنا، در طول تاریخ تعدادی از نویســندگان 
زن از خواهران برونته گرفته تا جورج الیوت 
)اسم مســتعار مری آن اوانس( و جی. کی. 
رولینــگ برای این که پســران و مردان را 
به خواندن کتاب هایشــان ترغیب کنند، با 
استفاده از اسامی مســتعار جنسیت خود را 
پنهــان می کردند. اما حالا چطــور؟ آیا در 
دنیــای امروز کــه دم از عدالت جنســیتی 
می زند، همچنان جنســیت نویسنده عاملی 
تاثیرگذار بر اقبال یک کتاب در بازار است؟ 

متاسفانه پاسخ این سوال مثبت است
تنها ۱9 درصد مرد و باقی همه زن 

بــه نوشــته روزنامــه گاردین، مــری آن 
 )Sieghart Mary Ann( ســیگهارت 
 The( نویســنده کتــاب شــکاف قــدرت
Authority Gap( در جریــان تحقیقاتــی 
که برای تالیــف این کتاب انجــام داد به 
آمار جالبی درباره عــادات مطالعاتی مردان 
و زنان برخــورد؛ از مجموع خوانندگان 10 

نویســنده پرفــروش زن در جهان، از جین 
آســتن و مارگارت آتوود گرفتــه تا دانیل 
اســتیل و جوجو مویز، تنها 1٩ درصد مرد و 
باقی همه زن هستند. این در حالی است که 
در مورد 10 نویسنده پرفروش مرد از جمله 
چارلز دیکنز، جــی.آر.آر. تالکین، لی چایلد 
و اســتفان کینگ، آمار خوانندگان از لحاظ 
جنسیت توازن بیشتری دارد، 55 درصد آنها 

مرد و ۴5 درصدشان زن هستند.
بــه عبارت دیگر می توان این طور گفت که 
زنان آمادگی لازم برای خواندن کتاب های 
نوشته شــده توسط مردان را دارند اما تعداد 
کمــی از مردان حاضــر به خوانــدن آثار 
 LJ( نویســندگان زن هستند. ال. جی. راس
Ross( نویسنده انگلیســی که از بین 10 
نویسنده پرفروش، بیشــترین خواننده مرد 
را داشــت هم احتمالا از آنجایــی با اقبال 
خوانندگان مرد روبه رو شــده که از سرواژه 
نام کوچکش اســتفاده می کنــد و بنابراین 
ممکن است خوانندگان مرد را به این طریق 
نسبت به جنســیت خود گمراه کرده باشد. 
مطالعات انجام شــده در این باره همچنین 
نشــان داد، از مجموع خوانندگان مارگارت 
آتوود نویســنده کانادایی برنده جایزه بوکر 
کــه آثارش بایــد پای ثابــت کتابخانه هر 
ادبیات دوستی باشــند، تنها ۲1 درصد مرد 

هســتند. این درحالی است که جولیان بارنز 
و یــان مارتل برندگان مــرد جایزه بوکر به 
ترتیب 3٩ و ۴0 درصد یعنی دو برابر آتوود 

خواننده مرد دارند.
زنان در نوشتن ادبیات داستانی به خوبی 

مردانند
البته این بــه هیچ عنوان بدان معناســت 
نیســت که زنان در نوشتن ادبیات داستانی 
به خوبی مردان نیســتند. در ســال ۲01٧، 
هر 5 رمان پرفروش ســال اثر نویسندگان 
زن بودند و از 10 رمان برتر ســال، ٩ رمان 
به زنان تعلق داشتند. اینطور هم نیست که 
بگوییــم مردان از خواندن آثــار زنان لذت 
نمی برند؛ خوانندگان مرد در سایت گودریدز 
به آثار نویســندگان زن به طور میانگین از 
5، نمره 3.٩ را داده اند و به نویسندگان مرد 
نمره 3.8.  در پس این آمار و ارقام به ظاهر 
ساده می توان دید مردان تا چه اندازه نسبت 
به این که برای زنــان در حوزه تفکر، هنر 
و فرهنگ قدرت یکســان قائل شوند، اکراه 

دارند.
در مورد آثار غیرداستانی که خوانندگان مرد 
آن اندکی بیشتر از خوانندگان زن است، نیز 
الگوی مشابهی وجود دارد که البته به اندازه 
آثار داستانی چشــمگیر نیست. خوانندگان 
مــرد در ایــن ژانر هم همچنان بیشــتر از 

آثار نویســندگان زن، آثار هم جنسانشان را 
می خواننــد اما اختلاف موجود به اندازه ژانر 
داســتانی نیســت چون خوانندگان زن هم 
به خواندن آثار غیرداســتانی همجنسانشان 
تمایل بیشــتری دارند. به هــر روی وجود 
اختلاف کتمان شدنی نیست؛ احتمال این که 
زنان اثر غیرداستانی نویسنده غیر هم جنس 
خود را بخوانند، ٦5 درصد بیشــتر از مردان 
است. این آمار و ارقام نشان می دهد مردان، 
آگاهانه یا ناخودآگاه، برای نویســندگان زن 
به اندازه نویسندگان مرد قدرت قائل نیستند 
یا فرض را بر آن می گیرند کتاب های زنان 
به درد آنهــا نمی خورد بدون آن که به خود 
زحمت داده و ببینند این فرضیه در واقعیت 

صدق می کند یا نه.
مردان به خواندن آثار ما علاقه ای ندارند

اهمیت این مساله در آن است که اول از همه 
تجربه مردان از جهــان را محدود می کند. 
برناردین اواریســتو نویسنده انگلیسی برنده 
جایزه بوکر در این باره می گوید: از مدت ها 
قبل می دانســتم مردان بــه خواندن آثار ما 
علاقه ای ندارند. نوشــتن آثار ادبی یکی از 
روش هایی اســت که ما زنان به واسطه آن 
روایت و ایده هایمان را کشــف می کنیم و 
قدرت تفکر و تخیلمان را می پرورانیم. وقتی 
داســتان های زنانه می نویسیم از تجربیات 

زنان می گوییم و به وقتش تجربیات مردان 
را از زاویه دید زنان روایت می کنیم. به نظر 
من اگر به شنیدن این دیدگاه علاقه ندارید، 

خیلی نگران کننده است.
به عقیده سیگهارت، اگر مردان کتاب هایی 
که زنان نوشته یا درباره آنان نوشته شده را 
نخوانند، نمی توانند ذهــن و تجربه ما را از 
زندگی درک کننــد و همچنان زندگی را از 
دریچه نگاه مردانه نظاره خواهند کرد. این 
دیدگاه محدود نیز متعاقبا بر روابط ما با آنها 
به عنوان همکار، دوســت و شریک زندگی 
تاثیر خواهد گذاشت. این وضعیت همچنین 
به ضرر نویسندگان زن تمام می شود چون 
اگر فقــط زنان کتاب هایشــان را بخوانند، 
احتــرام، جایگاه و پول کمتری نصیبشــان 
خواهد شد.این که کتابی را یک نویسنده زن 
نوشته باشــد یا درباره یک زن باشد به این 
معنا نیست که چیزی برای عرضه به مردان 
ندارد. چنین کتابی چشــم مردان را به روی 
تجربیات زنانه از جهان باز می کند که اولین 
قدم برای آموختن همدلی اســت. خواندن 
این کتاب هــا همچنین می تواند با ترکاندن 
حبابی که بســیاری از مردان ناخواسته در 
آن زندگی می کنند، باعث جوانه زدن افکار 
و بینش های جدید در ذهن آنان شــود. آیا 

هدف هنر همین نیست؟
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 عدم هارمونی در ساختمان های
 بلندمرتبه مشهد

عضو هیأت علمی گروه توســعه پایدار شهری و 
منطقه ای جهاد دانشگاهی خراسان رضوی گفت: 
در مکان های مختلف مشهد ساختمان های بلند 
مرتبه ای شــکل گرفته که هیــچ هارمونی ای با 
یکدیگر ندارند. ساختمان های بلندمرتبه ای که در 
بطن محله های مسکونی با کاربری های مختلف 
تجاری، اوقات فراغت و.. احداث شده اند و به علت 
ترافیکــی که ایجاد می کنند، نظم آن منطقه را از 

بین می برند. 
فرزانه رزاقیان در گفت وگو با ایسنا درخصوص ساختمان های مرتفعی که در مناطق مختلف مشهد 
به صورت پراکنده وجود دارند، گفت: بلندمرتبه سازی در مشهد از یکسری قوانین پیروی می کند. 
این قوانین مربوط به طرح بلند مرتبه سازی شهر مشهد است و یکسری ضابطه های خاص دارد. 
در مکان های مختلف مشهد ســاختمان های بلندمرتبه ای شکل گرفته که هیچ هارمونی ای با 
یکدیگر ندارند. دلیل آن هم این است که محدوده ای برای بلندمرتبه سازی در نظر گرفته نشده 
است. افرادی که طرح تفصیلی شهر مشهد را تصویب کردند، محدوده خاصی را برای آن درنظر 
نگرفته اند؛ به طورمثال اگر شــهرهای اروپایی را در نظر بگیرید، به عنوان نمونه در شهر پاریس 
تراکم ســاختمان های آن پنج طبقه بالای پیلوت اســت. زمانی که این شــهر را از ارتفاع یک 
ســاختمان می نگریم تمام شهر با یک ارتفاع ساخته شده و فقط یک محدوده از شهر محدوده 
بلندمرتبه هاســت و تمامی ســاختمان های مرتفع با یک طرح از پیش تعیین شده و کاملا قابل 

دسترسی به لحاظ وسایل حمل و نقل عمومی، مترو و... در آن نقطه شکل گرفته اند.
وی افزود: اصلی ترین خصلت ســاختمان بلند مرتبه موضوع حمل و نقل آن اســت. اینکه هر 
ساختمانی در هرجایی ساخته شود و کلی اتومبیل را به سمت خود بکشاند و باعث ترافیک شود، 
عملکرد ناصحیحی است. ســاختمان های بلندمرتبه باتوجه به کاربری های مختلفی که دارند، 
بیشترین مسافرت های درون شهری را به سمت خود می کشانند و باعث ترافیک در آن محدوده 
می شوند و بایستی حتما به حمل و نقل عمومی قوی نیز دسترسی داشته باشند؛به طور مثال در 
کنار ســاختمان های بلند مرتبه دسترسی مناسب به مترو، تاکسی، مسیرهای دوچرخه و... وجود 

داشته باشد.
 این دکترای برنامه ریزی شهری خاطرنشــان کرد: همانطور که ذکر کردیم در پاریس طراحی 
شــهری بسیار هوشمندانه و عالی است. منطقه بلند مرتبه سازی اگرچه بخشی از شهر است اما 
از مابقی مناطق شــهری جدا شده اســت و باعث برهم زدن نظم نمی شود. شرایط دسترسی به 
این مکان ابتدا برای عابر پیاده و حمل و نقل عمومی است و بعد برای ماشین ها است که باعث 

ترافیک در آن محدوده نشوند.
وی با بیان اینکه ســاختمان های بلندمرتبه ای که در بطن محله های مسکونی با کاربری های 
مختلف تجاری، اوقات فراغت و.. احداث می شوند، به علت ترافیک که ایجاد می کنند عملا نظم 
آن منطقــه را از بین می برند، گفت: این موضــوع مربوط به ظرفیت و حداقل دخالت در محیط 
اکولوژیکی اســت. بایستی محیطی که ساختمان های بلندمرتبه در آن ساخته می شود، ظرفیت 
پذیرش بنا را با همه ویژگی های خود داشته باشد. اینکه اگر در آن محله این ساختمان ساخته شود 

ظرفیت تامین آب و برق و همینطور ظرفیت پذیرش ترافیک را دارد یا خیر؟
رزاقیان ضمن بیان اینکه تاکنون هیچ ســاختمان سبزی در کشور ما ساخته نشده است، گفت: 
برخی در این زمینه ادعاهایی می کنند ولی در حال حاضر هیچ ســاختمان ســبزی که به بهره 
برداری رسیده باشد، نداریم. باوجود اینکه بیشترین سرمایه گذاری در بخش ساختمان را داریم و 
شاید سرمایه گذاران توان مالی برای ایجاد ساختمان سبز را نیز داشته باشند، اما این اقدام را انجام 
نمی دهند. سوال اینجاست که چرا ساخت ساختمان های سبز در اولویت نیست؟ چرا به چگونگی 
مصرف انرژی ها کم توجه می شود؟ منابع ما عملا در حال انتها است ولی هنوز حساسیتی در این 

خصوص ایجاد نشده است.

قلع طبقه مازاد ساختمان مسکونی در 
منطقه 4 

سرپرست شــهرداری منطقه ۴ مشهد 
گفت: در راســتای صیانــت از حقوق 
شــهروندان قانون مــدار طبقــه مازاد 
ساختمان مســکونی در این منطقه قلع 

شد. 
فرهاد ذبیحــی با اعلام این خبر، اظهار 
کــرد: به منظــور پیشــگیری از وقوع 
تخلفات ســاختمانی در ایــن منطقه و 
صیانت از حقوق شــهروندان قانون مدار 
با پیگیری و اقدامات به موقع شهرداری 

این منطقه، پس از هماهنگی و با دستور معاون دادستان، نسبت به رفع تخلف ساختمان واقع در 
خیابان میثم جنوبی، بین میثم جنوبی سه و پنچ، طبقه پنجم اقدام شد.وی افزود: براساس دستور 
مراجع قضایی به اســتناد اصل 15٦ قانون اساسی جمهوری اسلامی و بر اساس رای کمیسیون 
ماده 100 قانون شهرداری ها، طبقه پنجم ساختمان مذکور به علت تخلفات پیشروی مازاد و پیش 

آمادگی غیرمجاز قلع شد.
شهردار منطقه چهار مشهد بیان کرد: برخورد قاطع با تخلفات ساختمانی در حال احداث، علاوه 
بر کاهش این گونه تخلفات، موجب پیشــگیری از اتلاف سرمایه های ملی و هزینه  های مازاد 
مدیریت شهری می شود.ذبیحی با تاکید بر اینکه طبق قانون، مالکان اراضی و املاک واقع در 
محدوده شــهر و حریم آن باید قبل از هرگونه ساخت و ساز از شهرداری مجوزهای لازم را اخذ 
کنند، خاطرنشان کرد: با هرگونه عملیات ساختمانی فاقد یا مغایر با پروانه احداث بنا رفتار قانونی 
مناســب خواهد شد.وی اضافه کرد: اعمال قانون و به ویژه اجرای آرای کمیسیون ماده 100 به 
جدیت در حال پیگیری بوده و از ابتدای سال جاری ۲5 مورد از آرای قلع بنای صادره پس از طی 
تشریفات قانونی در محدوده این منطقه اجرا شده است.وی در پایان از شهروندان خواست تا در 
صورت مشــاهده هرگونه ساخت و ساز غیرقانونی در محدوده و حریم شهرداری منطقه چهار با 

شماره 13٧ تماس حاصل کنند.

اداره کل هواشناسی خراسان رضوی اعلام کرد؛ 

پیش بینی وزش باد شدید همراه با 
گردوخاک در استان 

اداره کل هواشناســی برای اغلب نقاط استان از جمله شهرستان مشهد ادامه روند افزایش دمای 
هوا همراه با وزش باد نسبتا شدید تا شدید همراه با گردوخاک و برای نواحی شمالی و کوهستانی 

رگبار پراکنده باران را پیش بینی کرده است. 
براساس اطلاعات اداره پیش بینی اداره کل هواشناسی خراسان رضوی با توجه به تحلیل نقشه 
ها و تصاویر هواشناســی، امروز گاهی رشد موقتی ابر و وزش باد پدیده جوی غالب است که در 
برخی نقاط به ویژه مناطق بادخیز شرق و جنوب استان وزش باد نسبتا شدید موقتی با گردوخاک 
توأم خواهد بود. در سه روز پایانی هفته )چهارشنبه تا جمعه( به تناوب افزایش سرعت باد )پاره ای 
نقاط وزش باد شدید( و افزایش ابرناکی در سطح استان و همچنین رگبار پراکنده باران خصوصا 
در نواحی شمالی و برخی نقاط غربی استان پیش بینی می شود. ضمن اینکه طی سه روز آینده 

تغییرات دمایی در استان قابل ملاحظه نخواهد بود.
در۲۴ ســاعت گذشــته فریمان با کمینه دمای 1٦ درجه ســانتیگراد خنک ترین و مه ولات با 
بیشــینه دمای۴1 درجه ســانتیگراد گرم ترین شهرهای استان خراســان رضوی بوده اند. طی 
 این مدت کمینه و بیشــینه دمای هوای شــهر مشــهد به ترتیب ۲3 و 3۴ درجه ســانتیگراد 

بوده است.
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شهردار منطقه یک از تسطیح و پاکسازی اراضی بیش از 1500 متر مربع از اراضی رها 
شده این منطقه خبر داد. 

بــه گزارش صبح امروز، کوروش باوندی در این خصوص، گفت: در این عملیات بیش 
از1500 متر مربع از زمینهای بایر و رها شــده ســطح منطقه بصورت کامل تسطیح و 
پاکسازی شــده اســت .وی افزود: هدف از اجرای این عملیات ارتقاء سطح بهداشت 
محیطی مبارزه با حشــرات موزی دفع آلودگی های ناشــی از انباشت زباله و مقابله با 

بیماری های ویروسی و عفونی بوده است.
شهردار منطقه یک اضافه کرد: با توجه به قرار گیری در فصل تابستان وافزایش شیوع 
بیماری سالک سلامت و بهداشت سطح منطقه از اهمیت بالایی برخوردار بوده و در این 

راستا از کلیه راهکارهای موجود بهره خواهیم برد.
باوندی ادامه داد: از شهروندان درخواست می کنیم تا با رعایت اصول بهداشتی و رها نکردن زباله های خود در محیط های شهری 
شهرداری را در ایجاد و حفظ فضای پاک یاری کرده و در صورت مشاهده آلودگی های زیست محیطی مراتب را به شماره تماس 

13٧ اطلاع رسانی کنند.

شــهردار منطقه ٦ از شناســایی و پلمب 5 مورد از مشــاغل مزاحم و آلاینده در مدت 
یک روز خبرداد. یه گزارش صبح امروز، ســیدعلی حسین پور با اعلام پلمب پنچ مورد 
از مشاغل مزاحم و آلاینده در سطح منطقه اظهار کرد: مشاغل مزاحم علاوه بر ایجاد 
نازیبایی در منظر شــهری موجب ایجاد مزاحمت برای شهروندان و انتشار آلودگی می 

شود.
وی افزود: اداره خدمات شهری شهرداری منطقه با نظارت و گشت زنی های منظم موارد 
موجود را شناســایی و اخطاریه های لازم را برای مالکین ارسال می کند که در صورت 

عدم توجه مالکین به این اخطارها نسبت به پلمب آن مرکز اقدام می شود.
شهردار منطقه ٦ بیان کرد: در همین راستا پنج مورد از مشاغل مزاحم در سطح منطقه 

جهت رفاه حال شهروندان و جلوگیری از مزاحمت های شغلی پلمب شد.
حســین پــور گفت: طی این اقدام، ســه مــورد انبار ضایعاتــی غیر مجاز در محــدوده بزرگراه بســیج و بولوار شــهید مفتح 
 شــرقی و دو مورد تعمیرگاه اتومبیل در شــهرک شــهید رجایــی به دلیل ایجاد ســد معبر و گره ترافیکی شناســایی و پلمب

 شده است.

تسطیح و پاکسازی اراضی رهاشده در سطح منطقه یک  شناسایی و پلمب 5 مورد از مشاغل مزاحم و آلاینده در سطح منطقه 6 

معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:

قطار شهری مشهد - گلبهار؛ بهره برداری مشروط در 1402 
معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل شرکت عمران 
شــهرهای جدید گفت: طی توافقی کــه اخیرا با راه آهن 
جمهوری اسلامی ایران شد ریل پروژه قطار مشهد- گلبهار 
توســط راه آهن تامین و پیش بینی می شــود در صورت 
تامین اعتبــارات لازم این قطار در ســال 1۴0۲ به بهره 

برداری برسد.
به گزارش  صبح امروز، حبیب الله طاهرخانی در حاشــیه 
بهره برداری از پروژه های گلبهار با بیان این مطلب افزود: 
پروژه قطار سریع السیر مشهد- گلبهار- چناران به طول ۴٦ 
کیلومتر یک پروژه عظیم ملی و جزء بزرگترین پروژه های 
قطار شهری و فعال ترین پروژه در این بخش کشور است.
او تصریح کرد: طول مســیر راه آهن مشهد تا شهر جدید 
گلبهار ۴0 کیلومتر و تا شهر چناران ۴٦ کیلومتر است. کل 
پروژه تاکنون 3۴ درصد پیشــرفت داشته و پارسال ۴30 

میلیارد ریال در اجرای آن هزینه شد.
وی درباره وصل شــدن این شــهر به راه آهن نیز عنوان 
کرد: درباره وصل شــدن به راه آهن نیز موضوع سرویس 
دهی منظم آن مطرح می شــود که باید ریل باس بگذارند 
اما این موضوع در برنامه مجمع هســت و تملک مسیر و 
زیرسازی آن نیز انجام شده است که با هماهنگی راه آهن 

انجام می شود.

رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل شــرکت مادر تخصصی 
عمران شــهرهای جدید گفت: اصل موضوع حمل و نقل 
عمومی اســت که انجام می شود. سیستم هایی مانند مترو 
و ریل یک ســری حداقل های جمعیت را می طلبد و اصلا 

اقتصادی نیستند.
وی ابراز امیدواری کرد: در کوتاه مدت برنامه ما این است 
که با شــهرداری مشــهد هماهنگی ایجاد شود و سیستم 
حمل و نقل اتوبوس و مینی بوس منظم بین بینالود و مشهد 

برقرار کنند.
طاهرخانی تاکید کرد: سیستم های حمل و نقل ریلی نیازمند 
یک حداقل جمعیت اســت، یعنی کارایی ندارد و مســافر 
نداریم البته خود بینالود موانع توسعه غیر از این موارد هم 
دارد بــه خصوص این که بخش عمــده از اراضی آن در 
مدیریت و مالکیت شرکت عمران نیستند و در اختیار سایر 

مجموعه ها و نهادها هستند.
طاهرخانــی اظهار کرد: این بحث یکــی از گرفتاری های 
خاص از لحاظ مدیریتی اســت اما اصل موضوع و مساله 
اینجاست که با توجه به این که ما شهر جدید گلبهار را هم 
در استان خراسان رضوی داریم و این شهر به عنوان شهر 
جدید در پیرامون مشهد به شمار می رود و به علت فاصله 
محدودتر آن بسیاری از اقدامات برای گلبهار پاسخ گرفته 

اســت؛ اما در بینالود کمی با سختی کار مواجه هستیم و 
یک مقدار هزینه های بیشتری باید در حوزه زیر ساخت ها و 

خدمات صورت گیرد.
طاهرخانی یادآور شد: هفت شــهر جدید در کشور مکان 
یابی شــده و مصوبات شورای عالی معماری و شهرسازی 
را نیز اخذ کرده اســت که در حال برنامه ریزی برای ایجاد 

این شهرها هستیم. 
طاهرخانی افزود: در حالی که ۲0 سال از تاسیس شرکتهای 
عمران شهرهای جدید در کشور می گذشت موفق شدیم ۲ 
شرکت عمران در ۲ شهر جدید تازه تاسیس شده تیس در 
فاصله بین شهرستانهای چابهار و کنارک در استان سیستان 
و بلوچســتان و ایوانکی در استان سمنان و 55 کیلومتری 

شهر تهران راه اندازی کنیم.
وی با بیان این که پروژه های متنوعی در شهرهای جدید 
کشــور در حال اجراست ادامه داد: ساخت 1۲0 هزار طرح 
اقدام ملی مسکن در شهرهای جدید آغاز و هزاران پروژه 
خدمات روبنایی و زیربنایی نیز در این شهرها اجرا شده تا 
بتوان شرایط زندگی مناســب را برای ساکنان آنها فراهم 

کرد.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: فقط در دولتهای یازدهم 
و دوازدهم 30 باب مدرســه در شــهرهای جدید ساخته و 

تحویل شده و اهتمام شرکت عمران این است که در کنار 
ساخت واحدهای مسکونی، خدمات لازم را نیز به ساکنان 
آنها ارایه کند تا زمینه زندگی شرافتمندانه و با افتخار برای 

همه ساکنان این شهرها فراهم شود.
طاهرخانی درباره پروژه های مســکن مهر در شــهرهای 
جدید افــزود: تاکنون هر آنچه در تعهد دولت درباره پروژه 
های مسکن مهر در شهرهای جدید بوده، محقق شده است 
اما واحدهای برخی از تعاونیهای مسکن مهر با مشکلات 
قضایی و حقوقی مواجه شــده اند که در تلاش هستیم با 

همکاری سیستم قضایی آنها را تعیین تکلیف کنیم.
بهره برداری از 7 پروژه

آیین بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی پروژه های عمرانی 
شهر جدید بینالود بعد از ظهر امروز با حضور معاون وزیر راه 
و شهرسازی، رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل شرکت مادر 
تخصصی عمران شهرهای جدید برگزار شد؛ در این مراسم 
٧ پروژه به ارزش 310 میلیارد ریال افتتاح و همچنین 10 

پروژه به ارزش 3٦0 میلیارد ریال کلنگ زنی شد.
شــهر جدید گلبهار که برای جمعیت ۲00 هزار نفر و قابل 
توســعه تا ۴00 هزار نفر ساخته شده با وسعت چهار هزار 
هکتار در 35 کیلومتری شمال غربی مشهد در امتداد جاده 

مشهد - چناران واقع است.

و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل 
صنایع دستی خراســان رضوی گفت: »حفظ و 
احیاء بافت تاریخی اطراف حرم مطهر رضوی 
در اولویت قرار دارد و ســاماندهی مســیرهای 
گردشگری و تاریخی منتهی به حرم ضروری 

است.«
به گزارش صبح امروز، ســیدجواد موسوی روز 
گذشته در جلسه با شهردار و معاونان و مشاوران 
منطقه ثامن مشــهد با اعلام ایــن خبر افزود: 
»ســکونت در بافت اطراف حرم مطهر رضوی 

کاهش یافته است که باید زندگی، فعالیت فرهنگی و اجتماعی در این بافت باید احیا شود.«
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی ادامه داد: »در حال حاضر محله های تاریخی 
نوغان و تپل المحله تخریب شده و باید از ادامه روند تخریب بافت جلوگیری کنیم و همه اقدامات در راستای 

حفظ و احیای میراث ارزشمند بافت تاریخی و هویتی اطراف حرم باشد.«
موسوی اظهار کرد: »قرار بود در طرح نوسازی بافت اطراف حرم زشتی ها پاک شود و مسیر تشرف به حرم برای 
زائران تسهیل شود اما ساختمان های مجلل بدون توجه به الزامات حفظ و احیای هویت های تاریخی و فرهنگی 
ساخته شده است.«مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی یادآور شد: »در گذشته 
براساس توافقی که صورت گرفت در قالب طرحی برخی خانه های تاریخی از جمله خانه ملک و فرهنگسرای 

بهشت مرمت و احیا شد اما در دوره های بعدی فرآیند مرمت و احیای خانه های تاریخی مشهد متوقف شد.«
موســوی با ذکر مثال هایی از سرمایه گذاری های موفق حوزه گردشگری در بناهای تاریخی گفت: »بسته های 

گردشگری و سرمایه گذاری در خانه های تاریخی مشهد را آغاز خواهیم کرد.«
او بــر ضــرورت لکه گذاری کاربری های گردشــگری با هماهنگی اداره کل اشــاره کرد و گفــت: »اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی مرجع اقامت و اسکان است و باید همه اقدامات و خدمات در این 
زمینه از طریق این اداره کل انجام شــود.«مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
تصریح کرد: »صدور مجوزهایی با عنوان »اقامتی  موقت« توسط شهرداری برای افراد حق ایجاد می کند باید از 
این گونه واگذاری مجوزها جلوگیری شود.«او با اشاره به تصویب طرح تفصیلی حریم رضوی اظهار کرد: »آمادگی 

داریم برای تبدیل مجموعه های تاریخی به فضاهای فرهنگی سرمایه گذار جذب کنیم.«
هم چنین شهردارمنطقه ثامن مشهد نیز در این جلسه گفت: »با توجه به رویکرد شهرداری و طرح جدید حریم 
رضوی آمادگی داریم برای حفاظت و احیای آثار و بافت تاریخی، فرهنگی و هویتی اطراف حرم مطهر همکاری 
داشته باشیم.«سید فرهاد حجازی با اشاره به برنامه  احیای مسیرهای مدنظر مشاور طرح جدید اطراف حرم، اظهار 
کرد: »صندوق سرمایه گذار طرح حرم های مطهر 30 میلیارد تومان تسهیلات با یارانه دولتی برای احیای سکونت 
وایجــاد مراکز اقامتی ارزان قیمت بافت اطراف حرم در نظر گرفته و آمادگی دارد بناهای تاریخی و فرهنگی را 

نیز مرمت و احیاء کنند.«
او ادامه داد: »در راستای حمایت از آثار تاریخی برای تغییر کاربری، شهرداری هیچ وجهی دریافت نمی کند.«

حجازی تصریح کرد: »با تعامل صورت گرفته برای مرمت و احیای بازار تاریخی فرش مشــهد شــهرداری 15 
میلیارد تومان و برای حیاط کوچک سرای عزیزالله اف ۲.۴   میلیارد تومان اختصاص داده است.«

مدیرعامل ســازمان عمران شهرداری مشــهد گفت: عملیات عمرانی پروژه احداث معبر و پل سواره رو شهید 
محســن فخری زاده )محور ۴5 متری سردخانه( به پایان رسیده و بزودی طی مراسمی به بهره برداری خواهد 

رسید. 
به گزارش صبح امروز، امیر ســیاوش حجازی در این خصوص افزود: با توجه به عرض کم معبر و مشــکلات 
ترافیکی زیاد از جمله تصادفات منجر به فوت که به دلیل تردد تریلی های حمل بار از این منطقه شــاهد آن 
بودیم، اجرای پروژه احداث معبر و پل سواره رو شهید محسن فخری زاده )محور ۴5 متری سردخانه( در دستور 

کار قرار گرفت.
وی اضافه کرد: این پروژه شامل احداث دو باند رفت و برگشت به طول 1100 متر و عرض هر باند 1۲.5 متر، 
پل سواره رو بر روی مسیل طرق به طول 80 متر و عرض 30 متر، بهسازی مسیل طرق در طرفین پل به طول 

٦00 متر و احداث فضای سبز در آیلند میانی به طول 1000 متر و عرض متوسط 8 متر است.
مدیرعامل ســازمان عمران شهرداری مشــهد تصریح کرد: این پروژه با هدف ایجاد مسیر ایمن، ساماندهی و 
تسهیل ترافیک در مسیرهای منتهی به پایانه بار با افزایش عرض مسیر و همچنین حذف خطر سیلاب ناشی از 

سرریز شدن سد طرق با احداث پل بر روی مسیل و ایمن سازی مسیر مذکور شروع به کار کرد.
حجازی ادامه داد: برای اجرای این مسیر 83000 متر مکعب حجم عملیات خاکی، ۲3 هزار متر مکعب اساس و 
زیراساس، اجرای جدول به طول ۴٧00 متر، اجرای لوله فاضلابی به قطر ٧00 میلیمتر جهت هدایت آب های 
سطحی به طول ٧80 متر، 1۴000 تن آسفالت، فضای سبز به مساحت 1۲٧00 مترمربع، ٧500 مترمکعب بتن 

ریزی انجام شده است.
وی با بیان اینکه اجرای محور ۴5 متری ســردخانه با معارضات زیادی رو به رو بود، اظهارکرد: برهمین اساس 
بــرای اجرای این پروژه معارضاتی از جمله کابل مخابرات، لوله آب 8 اینچ، لوله گاز ٦ اینچ و 10 اینچ، تیرهای 
برق، لوله ۲000 سد دوستی رفع و جابجا و مغازه ها ی موجود در باند شرقی محور نیز تحصیل حریم شده است.
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری مشهد افزود: پروژه شهید محسن فخری زاده )محور ۴5 متری سردخانه( 
در مهرماه سال گذشته با برنامه زمانبندی ۲8٧ روزه توسط سازمان عمران آغاز و اکنون با هزینه ای بالغ بر ٦30 

میلیارد ریال آماده بهره برداری است. رد
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 ذوب آهن حکم سقوط ماشین سازی به 
لیگ یک را امضا کرد

پیـروزی ذوب آهـن در مسجدسـلیمان منجـر به سـقوط زودهنگام ماشین سـازی به لیگ 
دسـته شد.

از  امشـب )سه شـنبه( در یکـی  بـه گـزارش خبرگـزاری تسـنیم، ذوب آهـن اصفهـان 
مهمتریـن دیدارهـای هفتـه بیسـت وهفتم لیـگ برتـر فوتبـال، بـا نتیجـه 3 بر ۲ از سـد 

نفـت مسجدسـلیمان گذشـت.
پیـروزی شـاگردان مجتبی حسـینی باعث شـد تـا ماشین سـازیِ 1۴ امتیـازی، در صورت 
کسـب هـر ٩ امتیـاز دیدارهـای پیش رو هـم نتواند بـه جایـگاه چهاردهم جـدول صعود 

کنـد و در فاصلـه سـه هفتـه تا پایـان مسـابقات، به لیگ دسـته اول سـقوط کرد.
ماشین سـازان کار خـود را در لیـگ بیسـتم بـا سـرمربیگری وحیـد بیاتلـو آغـاز کردنـد و 
در ادامـه سـعید اخبـاری، مهـدی پاشـازاده و علیرضـا اکبرپـور هدایت سفیدوسبزپوشـان 
تبریـزی را بـر عهـده گرفتنـد، امـا هیچ کدام نتوانسـتند ماشین سـازی را از سـقوط نجات 

. دهند

رادوشوویچ سرانجام به تهران آمد
دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس امشب وارد تهران شد.

بـه گـزارش خبرگـزاری فـارس، بوژیـدار رادوشـوویچ کـه پـس از سـفر به کرواسـی در 
روز چهـار خـرداد به کشـورمان بازنگشـته بـود و حتی به دلیـل برخی اختلافات باشـگاه 
پرسـپولیس را بـه فسـخ قـراردادش تهدید کـرده بود، حدود سـاعت ۲۲ امشـب از طریق 

مونیـخ آلمـان به کشـورمان آمد.
ایـن دروازه بـان قـرار اسـت فـردا در تمریـن پرسـپولیس شـرکت کنـد و بـه زودی هم 

جلسـه ای بـا مدیـران باشـگاه بـرای دریافـت مطالباتـش برگـزار خواهـد کرد.

فدرر از المپیک توکیو کناره گیری کرد
راجـر فـدرر سـتاره تنیـس جهـان هـم کناره گیـری خـود را از بازی هـای المپیـک توکیو 

اعـلام کرد.
فدرر هم از المپیک توکیو کناره گیری کرد

بـه گـزارش خبرگـزاری فـارس، راجـر فـدرر تنیسـور مطـرح جهـان اعـلام کـرد در 
داشـت. نخواهـد  حضـور  توکیـو  المپیـک  بازی هـای 

دارنـده ۲0 عنـوان قهرمانـی گرنداسـلم امروز سه شـنبه گفـت که به دلیل آسـیب دیدگی 
زانـو نمی توانـد در بازی هـای المپیک شـرکت کند.

وی در ایـن بـاره عنـوان کـرد: متأسـفانه مـن بـا آسـیب دیدگی زانـوی خـود از المپیـک 
کناره گیـری کـردم و پذیرفتـم کـه نبایـد در بازیهـای المپیـک توکیـو شـرکت کنـم.

فـدرر خاطرنشـان کـرد: از ایـن اتفاق بسـیار ناراحت شـدم چرا کـه باعث افتخـار من بود 
نماینـده سـوئیس در المپیـک باشـم. مـن ریـکاوری را بـه امید بازگشـت به تـور جهانی 

در اواخر تابسـتان آغـاز کرده ام.
پیـش از ایـن تنیسـورهای مطرح جهان از جملـه رافائل نادال و سـرنا ویلیامز کناره گیری 
خـود را اعـلام کـرده بودنـد. نـواک جوکوویـچ مـرد شـماره یک جهـان نیز اعـلام کرده 

هنـوز برای حضـور در المپیک به اطمینان نرسـیده اسـت.

جوابیه باشگاه پرسپولیس در پرونده 
کالدرون به فیفا ارسال شد

باشـگاه پرسـپولیس جوابیـه خـود را در پرونـده گابریل کالـدرون به کمیته اسـتیناف فیفا 
ارسـال کرد.

بـه گـزارش خبرنـگار ورزشـی خبرگزاری فـارس، کمیتـه اسـتیناف فیفا پنجشـنبه هفته 
گذشـته بـا ارسـال نامـه ای بـه پرسـپولیس به ایـن باشـگاه شـش روز فرصـت داد بابت 
پرداخـت نشـدن مطالبات گابریـل کالدرون جوابیـه ای را به این نهاد قضایی فدراسـیون 

بین المللـی فوتبـال ارسـال کند.
باشـگاه پرسـپولیس هـم امـروز و پیـش از پایـان ایـن مهلـت جوابیه خـود را بـرای این 

کمیتـه ارسـال کرد.
یکـی از مهم تریـن مـوارد قیـد شـده در جوابیـه پرسـپولیس بـه کمیتـه اسـتیناف فیفـا، 
درخواسـت هـای متعـدد ایـن باشـگاه بـه AFC بـرای دریافـت پـاداش آسـیایی و بـی 
جـواب بـودن این درخواسـت ها به بهانه تحریم بودن کشـورمان اسـت که سـبب شـده 

کنفدراسـیون فوتبـال آسـیا نتوانـد پـاداش پرسـپولیس را پرداخـت کند.
باشـگاه پرسـپولیس بـا اعتراض بـه این رونـد از فیفا درخواسـت کرده به بحـث پرداخت 
پـاداش آسـیایی ورود کـرده و با دریافت بخشـی از ایـن مبلغ از AFC مقدمـات پرداخت 

آن بـه سـرمربی آرژانتینـی را فراهم کند.
همچنیـن یکـی دیگـر از موارد قید شـده در ایـن لایحه کاهـش درآمدهای پرسـپولیس 

بـه دلیـل شـرایط کرونایی و بحـث تحریم ها اسـت . 

واکنش سپاهان به شایعه جدایی چند 
بازیکن

باشگاه سپاهان نسبت به جدایی چند بازیکن از این تیم واکنش نشان داد.
بـه گـزارش خبرنـگار ورزشـی خبرگـزاری فـارس، طـی روزهـای اخیـر شـایعاتی مبنی 
بـر جدایـی چنـد بازیکـن سـپاهان از ایـن تیـم مطرح شـد که بـا عقد قـرارداد بیـن پیام 

نیازمنـد و باشـگاه پورتیموننـزه پرتغـال ایـن شـایعات شـدت گرفت.
علـی ناظـری مدیـر روابط عمومی باشـگاه سـپاهان در این خصوص به خبرنگار ورزشـی 
فـارس گفـت: تمامـی بازیکنـان ما تـا پایـان رقابت های لیگ برتـر و جام حذفـی فوتبال 
بـا باشـگاه قـرارداد دارنـد. از ماه هـا قبـل بـرای تمدیـد قـرارداد بازیکنـان، مذاکـرات بـا 
آن هـا آغـاز شـده اسـت و هیـچ بازیکنـی تا قبـل از اتمـام رقابت هـای لیگ برتـر و جام 

حذفـی از ایـن باشـگاه جدا نخواهد شـد.
ناظـری تصریـح کرد: باشـگاه سـپاهان خواسـته های خـود بـرای بودجه امسـال را چهار 
مـاه پیـش بـه مبـادی ذیربـط و مجمع باشـگاه تحویـل داده  و در مسـیر تمدیـد قرارداد 
بـا بازیکنـان اسـت. البتـه در مواردی کـه بازیکنـان پیشـنهاد از لیگ های خارجـی دارند 
موضـوع متفـاوت بـوده و بازیکنانـی کـه قـرارداد آن هـا در حـال اتمـام اسـت بایـد در 

خصـوص انتقالشـان بـه لیگ هـای خارجـی تصمیم گیـری کننـد.

سردار آزمون در آستانه جدایی از زنیت
سردار آزمون در آستانه جدایی از تیم فوتبال زنیت قرار دارد.

بـه گـزارش خبرگـزاری تسـنیم و بـه نقـل از اسـپورت ویکند روسـیه، تیم فوتبـال زنیت 
سـن پترزبورگ نخسـتین فهرسـت رسـمی اش را بـرای فصـل جدیـد شـامل 1٧ بازیکن 

اعـلام کـرد کـه در آن نـام سـردار آزمـون، مهاجم ایرانـی دیده نمی شـود.
بـر اسـاس ایـن گـزارش، سـردار آزمـون کـه یکـی از بهترین گلزنـان زنیـت در 3 فصل 
اخیـر بـود بـه احتمـال فراوان بـا اقدام جدید ایـن تیم در آسـتانه جدایی و انتقـال به یک 

لیـگ اروپایی قـرار گرفت.

 توصیه بهتاش فریبا به استقلالی ها در آستانه دربی: وارد حاشیه نشوید!

 افاضلی: مهدوی کیا یک برند است و نباید خودش را آسان خرج کند

بهتاش فریبا پیشکسوت باشگاه استقلال در آستانه دربی 
پایتخت بــه بازیکنان و مربیان این تیــم توصیه کرد از 

پرداختن به حواشی خودداری کنند.
بهتاش فریبا در گفت وگو با خبرنگار ورزشــی خبرگزاری 
تســنیم، درباره برتری ۲ بر صفر تیم فوتبال اســتقلال 
مقابل ســایپا در هفته بیســت وهفتم لیــگ برتر، اظهار 
داشت: نیمه اول بازی بار فنی زیادی نداشت. سایپا آنالیز 
کاملی از استقلال داشــت و روزنه  ها را بسته بود. تیم ما 
هــم به دلیل غیبت برخی بازیکنــان تغییراتی کرده بود. 
استقلال در نیمه اول خوب نبود و تنها فرشید اسماعیلی 
نمایش بهتری داشــت. در نیمه دوم یکســری تغییرات 
انجام شد و احمد موسوی جای سبحان خاقانی را گرفت 
و روند حرکتی تیم بهتر شــد. بابک مرادی نیز هر زمان 
در زمین بوده، تأثیرگذاری خودش را نشان داده است. در 
نهایت بهترین تعویض اســتقلال، ورود ارسلان مطهری 

بود که پس از مدت ها پای او به گلزنی باز شد.
وی افزود: با این پیروزی، فاصله اســتقلال با ســپاهان 
و پرســپولیس در جدول رده بندی حفظ شــد. چیزی که 
اهمیت داشت، شکســت گل گهر سیرجان برابر حریفش 
بود تا سهمیه آسیایی اســتقلال قطعی شود. اگر سهمیه 
ایران توســط AFC برای حضور در لیگ قهرمانان آسیا 

۲+۲ باشد، استقلال سهمیه پلی آف لیگ قهرمانان آسیا را 
گرفته است. امیدوارم در دربی نیز تیم نتیجه خوبی بگیرد 

و روند صعودی تیم مجیدی تداوم یابد.
پیشکسوت باشگاه استقلال با اشاره به دربی مرحله یک 
چهارم نهایی جام حذفی که پنجشنبه هفته جاری برگزار 
می شود، گفت: بازی استقلال و پرسپولیس همیشه خاص 
بوده است و شــرایط خاص خودش را دارد. این دیدار نه 
به جــدول ارتباطی دارد و نه به شــرایط دو تیم قبلی از 
مسابقه. در این مسابقه تیمی که بتواند تمرکز داشته باشد 

و از موقعیت هایش استفاده کند، قطعاً برنده دربی خواهد 
شــد. هر دو تیم شانس برنده شدن را دارند، اما ما قدرت 

بیشتری برای بردن پرسپولیس داریم. 
فریبا خاطر نشــان کــرد: امیدوارم مصدومان برســند و 
مشکلی نداشته باشیم. بودن وریا غفوری در دربی خیلی 
مهم است. شیخ دیاباته هم دقایق کمی مقابل سایپا بازی 
کرد، اما نشــان داد که برای ادامــه بازی ها انگیزه دارد. 
برای این بازی تیم باید تمرکز داشــته باشــد و البته به 
حاشــیه ها ورود نکند. اگر هر اشکالی وجود دارد، مربیان 

و بازیکنــان نباید فعلًا آن را ببینند تا بــا تمرکز بالا به 
استقبال دربی بروند.

وی ادامه داد: برای دربی لازم نیست به بازیکنان بگویید 
تمرکز تمرینی داشــته باشــید و اســتراحت کنید، چون 
خودشــان به دلیل در پیش بودن دربی این مســائل را 
رعایت می کنند. بازیکنان می دانند دربی ماندگار اســت و 
همیشه از آن صحبت می شود. بنابراین بهتر است مربیان، 
بازیکنان و مسئولان باشگاه خود را وارد حاشیه نکنند، هر 
چند که در آستانه دربی حاشیه درست می کنند. استقلال 
در پنج بازی گذشته تیم های مطرحی چون پدیده مشهد، 
گل گهر ســیرجان، تراکتور تبریز و ... را برده و تنها یک 
مساوی داشته است. امیدوارم مهمترین بازی فصل را نیز 

ببرد و در نهایت به قهرمانی جام حذفی برسد. 
مربی پیشــین تیم فوتبال استقلال در مورد اینکه برخی 
افراد اعتقاد دارند پیروزی در دربی از کسب جام قهرمانی 
ارزش بیشــتری دارد، خاطــر نشــان کرد: این مســئله 
سلیقه ای است. طبیعتاً نباید این موضوع مهم باشد، چون 
وقتی ببازید و قهرمان شــوید بهتر است تا اینکه ببرید و 
قهرمان نشــوید، اما خیلی از هواداران می گویند قهرمان 
نشوید و دربی را ببرید. من که دوست دارم استقلال دربی 

را ببرد و قهرمان جام حذفی شود. 

هومن افاضلی سرمربی سابق تیم فوتبال المپیک گفت، 
مهدی مهدوی کیا باید با وسواس زیادی شرایط کاری اش 

را انتخاب کرده و برند خود را به آسانی خرج نکند.
هومن افاضلی در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
تسنیم درباره انتخاب مهدی مهدوی کیا به عنوان سرمربی 
تیم فوتبال المپیک از ســوی فدراســیون فوتبال، اظهار 
داشت: مهدوی کیا یکی از خوشــنام ترین و بهترین های 
فوتبال ایران اســت. او جایگاهی با نــام یا برند مهدی 
مهدوی کیا را به آســانی به دست نیاورده و سال ها برای 
آن زحمت کشــیده اســت. این زحمــات حاصل زندگی 

مهدوی کیاست.
وی در ادامه با بیان اینکــه دو نکته را خطاب به مهدی 
مهدوی کیا خواهد گفت، یادآور شد: سال ها با مهدوی کیا 
در تیم ملی بودم و با او کار کردم. شخصیت بسیار محترم 
و ســالم او و همچنین روحیاتش را می شناسم. چیزی که 
ابتدا می خواهم بگویم این اســت که مهدوی کیا جایگاه 
فعلی را آســان به دست نیاورده است. این جایگاه حاصل 
و ســرمایه زندگی اوســت که ســال ها برای آن زحمت 
کشــیده و نباید آن را از دســت بدهد. مهدی خیلی باید 
برای جایگاه خودش اهمیت قائل شود و این مسئله خیلی 

ارزشمند است.
ســرمربی ســابق تیم فوتبال المپیک ایران افزود: نکته 
دوم این اســت که همه دوســت دارند از دارایی و ثروت 
مهدوی کیا استفاده کنند. تمام رئیس فدراسیون ها دوست 
دارند از چنین برندهایی بهره برداری کنند و مهدی نباید 

سرمایه اش را آسان خرج کند. اگر واقعاً آماده پذیرش این 
مسئولیت نیست یا احساس می کند شرایط و پشتیبانی از 
سوی فدراسیون آماده نیســت، نباید سرمایه اش را خرج 
کند. مطمئناً هیچکس به تنهایی نمی تواند یک سیســتم 
را اصلاح کند و باید ببیند چه پشــتوانه ای از نظر حمایتی 
دارد و آیا فدراســیون شرایط را فراهم می کند. این اولین 
تجربه جدی ســرمربیگری مهدی است و باید با وسواس 
شرایط کاری اش را انتخاب کند. فدراسیون هم باید بداند 
که یکی از بهترین برندهای تاریخ ورزش را انتخاب کرده 
و باید بهترین ســرمایه گذاری و پشتیبانی را از او داشته 

باشد تا این سرمایه برای فوتبال ایران حفظ شود.
افاضلــی همچنین درباره وضعیت تیــم فوتبال المپیک 
ایران گفت: چند روز پیش قرعه کشــی مسابقات انتخابی 
قهرمانی زیر ۲3 ســال آسیا انجام شــد که خوشبختانه 
گروه مان، گروه خیلی سختی نیست. انتخاب مهدوی کیا 
هنوز نهایی نشــده است و فدراســیون پروسه مذاکره را 
دنبال می کند که امیدوارم هر چه زودتر وضعیت مشخص 
شود، چون اگر این اقدام زودتر صورت بگیرد، می توانیم از 
گروه مان صعود کرده و منتظر شروع بازی های قهرمانی 

زیر ۲3 سال آسیا باشیم.
وی با بیــان این جمله که »تیم المپیک همیشــه دچار 
مشکل بوده است.«، گفت: تیم المپیک یا زیر ۲3 سال ما 
همیشه زیر سایه تیم ملی بزرگسالان بوده است، در حالی 
که بازیکنانش همیشه در تیم های باشگاهی بزرگسالان 
حضور دارنــد. عمدتــاً بازیکنان جــوان و کم تجربه را 

بی توجهی اذیت می کند، چرا که در تیم های بزرگسالان 
باشــگاهی حضور دارند و تفاوت برخــورد بین تیم ملی 
بزرگســالان و تیم های پایه، از نظر روحی و روانی روی 
آنهــا تأثیر می گذارد، در حالی که نباید به تیم المپیک به 

چشم تیم پایه نگاه کرد و باید آنها را بزرگسال بدانیم.
عضو سابق کمیته فنی فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: 
زمان آقای کفاشــیان و پنج شش سال پیش که بنده در 
کمیته فنی فدراسیون فوتبال عضویت داشتم، مصوبه ای 
داشــتیم که چگونه با تیم های ملی مختلف در رده های 
سنی برخورد شود. بعد از آن مصوبه هم من بیرون آمدم 
و هم دوره آقای کفاشــیان به پایان رسید که این مصوبه 
اجرایی نشــد، اما فکر می کنم هنوز در اسناد فدراسیون 
فوتبال وجود داشــته باشــد. این طرح یا مصوبه به این 
شــکل بود که ۲5 درصد توجه تیم بزرگســالان به رده 
سنی نوجوانان صورت بگیرد، در تیم جوانان این توجه 50 
درصد باشد و به تیم المپیک نیز ٧5 درصد توجه تیم ملی 
بزرگسالان شــود. مثلًا اگر تیم ملی بزرگسالان اردوی 
خارجی مــی رود و بازیکنــان روزی 100 دلار می گیرند 
امیدها ٧5 دلار بگیرند یا اگر تیم بزرگسالان چهار اردوی 

خارجی دارد، امیدها سه اردو داشته باشند.
افاضلی تأکید کرد: بازیکنان تیم المپیک، چند سال دیگر 
وارد تیم ملی بزرگســالان می شوند و اگر تفاوت برخورد 
و توجه در رده ســنی زیر ۲3 ســال زیاد باشد، وقتی به 
تیم ملی می رســند، دچار اختلاف شخصیتی می شوند و 
شــاید فرصت اول خود را در تمرینات و اردوی تیم ملی 

از دست بدهند.
ســرمربی ســابق تیم فوتبال المپیک ایــران با تأکید بر 
مسئله تعامل بین تیم زیر ۲3 سال و تیم ملی بزرگسالان 
گفــت: یکی از محل هــای اختلاف در تمام ســال های 
اخیر، بازیکنان مشترک بین تیم ملی و تیم المپیک بوده 
اســت. به طور مثال در زمان آقــای کی روش که خودم 
در تیم المپیک بودم، سردار آزمون و علیرضا جهانبخش 
بازیکنان مشــترک دو تیم بودند و بعد از جدایی من هم 
آقــای خاکپور هدایت تیم را به عهده گرفت که این عدم 

تعامل برای استفاده از این بازیکنان، مشکل ساز شد.
وی ادامه داد: بحث ســربازی و خروج از کشور، همیشه 
برای این تیم مشکل ساز بوده و فقط در دوره ای که آقای 
حبیب کاشــانی مدیریت تیم را به عهده داشت توانست 
بــا مجوزی که از نیروی انتظامی گرفت، این مســئله را 
به خوبی حل کند. باید از تجربه آن دوره آقای کاشــانی 
اســتفاده شود و از او کمک خواســت، چون تیم المپیک 
در آن زمان اردوهــای متعددی رفت و این خیلی به تیم 
کمک کرد. باید این مسئله را هم در نظر داشت که شکل 
آماده سازی در تیم المپیک با دیگر تیم های پایه متفاوت 
اســت. در تیم جوانان شما می توانید بازیکن را چند هفته 
در اردو داشــته باشید، اما در رده سنی المپیک بازیکنانی 
هستند که در رده بزرگسالان باشگاه خود بازی می کنند 
و چون این بازیکنان باید در اختیار باشــگاه باشند، فقط 
فیفادی ها فرصتی برای برگزاری اردوست که این مسئله 

نیز به تعامل نیاز دارد.

 ماجرای شستا، جهانگیری، تاج و سلطانی فر

فدراسیون فوتبال تحت فشار، مقصران آزاد!
و  تــاج  جهانگیــری،  شســتا،  ماجــرای 
ــال تحــت فشــار،  ســلطانی فر/ فدراســیون فوتب

آزاد! مقصــران 
فدراســیون فوتبــال همچنــان در پرونــده مــارک 
ویلموتــس از داخــل و خــارج تحــت فشــار قــرار 
ــران  ــا مقص ــورد ب ــده برخ ــوز وع ــا هن دارد، ام

عملــی نشــده اســت.
بــه گــزارش خبرنــگار ورزشــی خبرگــزاری 
ــیون  ــم فدراس ــر زخ ــار دیگ ــک ب ــنیم، ی تس
فوتبــال در ماجــرای مــارک ویلموتــس ســر بــاز 
کــرده اســت. در حالــی کــه فدراســیون فوتبــال 
دادگاه حکمیــت ورزش  رأی  اســت  امیــدوار 
ــر روز  ــا ه ــد، ام ــران باش ــود ای ــه س )CAS( ب
ــد  ــی جدی ــده زخم ــن پرون ــی ای ــرای داخل ماج

ــد. ــال می زن ــره فوتب ــه پیک ب

روز گذشــته خبرگــزاری تســنیم در گزارشــی بــا 
اســتناد بــه یــک ســند قضایــی و اظهارنامــه ای 
ــال  ــال ارس ــیون فوتب ــرای فدراس ــتا ب ــه شس ک
ــه  ــت ک ــرده برداش ــئله پ ــن مس ــرده، از ای ک
حضــور  بابــت  بایــد  فوتبــال  فدراســیون 
ســاختمان  بدهــد.  اجــاره  ســاختمانش  در 
فدراســیونی کــه دو دهــه پیــش خریــداری شــد 
ــن فدراســیون  ــی ملکــی ای ــا دارای و شــاید تنه
بــود، امــا شــرکت شســتا آن را بــه ســود خــود 

ــرد. ــادره ک مص
شــاید در ایــن ماجــرا نتــوان ایــرادی بــه شســتا 
گرفــت کــه بــا اقــدام قضایــی ســاختمان 
ــاختمان  ــگ س ــه دان ــال و س ــیون فوتب فدراس
باشــگاه پرســپولیس را بــه جــای طلــب دو 
ــا  ــرده، ام ــادره ک ــود مص ــی خ ــون یوروی میلی

ــه  ــرد ک ــرح ک ــوان مط ــش را می ت ــن پرس ای
چــرا هنــوز پرونــده مقصــران ایــن ماجــرا 
نمی رســد؟  نتیجــه  بــه  و  اســت  مفتــوح 
از  ویلموتــس  مــارک  قــرارداد  ماجــرای  در 
ــوان  ــه عن ــر ب ــی 8 نف ــازمان بازرس ــوی س س
ــده  ــد پرون ــرار ش ــدند و ق ــی ش ــر معرف مقص
ــاج  ــدی ت ــود. مه ــال ش ــرا ارس ــه دادس ــا ب آنه
ــد،  ــدر بهارون ــت و حی ــس وق ــوان رئی ــه عن ب
ــم  ــلامیان، کاظ ــود اس ــی زاده، محم ــلا صوف لی
ــی، محمــود شــیعی و  ــت ممبین ــی، هدای طالقان
فریــدون اصفهانیــان بــه عنــوان اعضــای وقــت 
هیئــت رئیســه کــه پــای قــرارداد ویلموتــس را 
ــد، ایــن 8 نفــر هســتند، امــا  امضــا کــرده بودن
آزادانــه فعالیــت می کننــد و بهارونــد نیــز هنــوز 
رئیــس ســازمان لیــگ اســت و خبــری هــم از 

ــت. ــورد نیس برخ
ــه  ــی ب ــتا نگاه ــرای شس ــت در ماج ــد نیس ب
ــا  ــاج ب ــدی ت ــه مه ــی ک ــم. جای ــرا بیندازی ماج
طــرح چندیــن بــاره ایــن مســئله کــه دوســتی 
دیرینــه بــا اســحاق جهانگیــری دارد، از دولــت 
ــک  ــس کم ــتمزد ویلموت ــت دس ــرای پرداخ ب
ــلطانی فر و  ــعود س ــری مس ــا پیگی ــت. ب خواس
ــول از  ــن پ ــت ای ــری در نهای ــحاق جهانگی اس
ــی  ــن اجتماع ــذاری تامی ــرمایه گ ــرکت س ش
ــت  ــتگان پرداخ ــاب بازنشس ــتا( و از حس )شس
و  تــاج  مدیریــت  ســوء  هزینــه  تــا  شــد 
دوســتانش از جیــب مــردم بــرود. پــس از 
ــول،  ــن پ ــی فدراســیون در بازپرداخــت ای ناتوان
ــاختمان  ــی س ــه مصــادره قانون ــدام ب ــتا اق شس
فدراســیون فوتبــال کــرد و حــالا نیــز خواســتار 

ــت. ــده اس ــا ش ــاره به ــت اج پرداخ
جالــب اســت اگــر دســتگاه قضــا پرونــده 
پیگیــری  را  ویلموتــس  ماجــرای  مقصــران 
ــه نتیجــه نرســانده، چــرا  ــوز ب ــا هن ــد ی نمی کن
مســعود ســلطانی فر و اســحاق جهانگیــری 
دوشــی  بــه  خانــه  و  کرده انــد  ســکوت 
ــرا  ــد؟ چ ــا می کنن ــال را تماش ــیون فوتب فدراس
ــس  ــاون اول رئی ــان و مع ــر ورزش و جوان وزی
جمهــور کــه ایــن دســته گل را بــه آب داده انــد، 
هیــچ صحبتــی دربــاره اتفاقــی کــه بــا مهــدی 
تــاج رقــم زده انــد، نمی کننــد؟ انــگار نــه مهــدی 
تــاج و نــه دوســتانش کــه جهانگیــری و اعضای 
ــد. چــرا  هیئــت رئیســه هســتند، پاســخی ندارن
ــی  ــزرگ مدیریت ــه ب ــن فاجع ــه ای ــس ب هیچ ک

ورود جــدی نمی کنــد؟
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احضار دختران فیلم جنجالی به اداره پلیس
به دنبال انتشــار کلیپی از درگیری چند دختر نوجوان در پارکی در 
اصفهان و قمه کشــی یکی از آنها کــه جنجال زیادی در فضای 
مجازی بوجود آورد تحقیقات پلیس برای شناســایی این دختران 
آغاز شــد و ماموران موفق شــدند در مدت کوتاهی محل زندگی 
این دختران را شناســایی کنند. ســاعاتی پیش دختران نوجوان با 
همراهی اعضای خانواده شان به پلیس شهر اصفهان منتقل شدند 
و معلوم شــد که آنها از مدتی قبل  در فضای مجازی با هم آشنا 
و دوست شده بودند اما کل کل ها و کری خوانی هایشان در این 
فضــا باعث بوجود آمدن اختلاف میان آنها شــده بود و به همین 
دلیل، در یکی از پارک ها با هم قرار گذاشته بودند؛ اما در این قرار 
بین تعدادی از آنها درگیری بوجود آمده و یکی از آنها قمه کشــی 
کرده بود. همچنین مشــخص شــد که پس از این درگیری فرد 
دیگری فیلمبرداری و ســپس این فیلم را در شبکه های اجتماعی 
منتشر کرده بود. تحقیق از دختران نوجوان ادامه دارد و پرونده آنها 
برای تصمیم گیری در اختیار مرجع قضایی قرار خواهد گرفت اما 
آنچه در این میان اهمیت بیشتری دارد، نظارت خانواده ها بر رفتار 
فرزندان نوجوانشــان چه در فضای مجازی و چه در دنیای واقعی 
است، چون گاهی اشتباهات بچگانه نوجوانان دور از چشم خانواده 
هایشان ممکن است ابعاد گسترده ای پیدا کند و حتی باعث بوجود 

آوردن احساس ناامنی در جامعه شود.

شیرزاد: کسی از نابرابری که اصولگرایان را با رانت به قدرت 
می رساند نمی گوید 

احمد شــیرزاد، فعال سیاسی اصلاح طلب درخصوص این که بعد از 
برگزاری ســیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری نقدهایی به 
جریان اصلاحات مطرح و از بدنه و حامیان این جریان عنوان شد 
که اصلاح طلبان باید به فکر یک بازسازی و در واقع یک رنسانس 
در عملکردهای خود باشند، گفت: بحث بازسازی جریان اصلاحات 
بسیار خوب است و در بدنه جامعه اصلاح طلب باید این کار انجام 
شود. این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
متاســفانه ما در کشورمان شــاهد یک بازی هستیم که یک عدد 
بازیکن وجود دارد و همه نسبت به وی داور هستند، به طوری که 
حتی بازیکن های دیگر هم در نقش داور ظاهر می شــوند و همه 
به این بازیکنــان حاضر در زمین رهنمود می دهند. وی ادامه داد: 
باز هم تاکید می کنم در عرصه سیاســی کشور، یک بازیکن وجود 
دارد به نام جریان اصلاحات و بقیه ژست داور، مربی و چهره های 
ملکوتی دارند و هیچ کس به آنها نمی گوید بالای چشــمتان ابرو 
اســت. شیرزاد با بیان این که شاید بیش از صدها بار اعلام کردم 
که ضرورت دارد در مجموعه اصلاحات، اصلاحات صورت گیرد، 
اظهار کرد: اما کســی از این نابرابــری که اصولگرایان با رانت به 
قدرت می رسند نمی گوید، بنابراین واقعا به نظر من بحثی که باید 

شروع کرد، ضرورت اصلاحات در جبهه اصولگرایان است.

دلیل انفجار پارک ملت چه بود؟
علی ربیعی، ســخنگوی دولت مبنی بر این کــه بامداد جمعه در 
پارک ملت صدای انفجاری آمد که هنوز علت دقیق آن مشخص 
نشــده است از سوی دیگر برخی رســانه های صهیونیستی و ضد 
انقلاب مدعی خرابکاری هستند، با توجه به سابقه اتفاقاتی که در 
نطنز افتاده و اخیرا هم پهپادی وارد کشــور شده بود، این ادعاها 
در ذهن مردم تقویت شــده است. قرار نیســت مسئولان درباره 
علت و جزئیات دقیق حادثــه توضیحی ارائه دهند، گفت: حداقل 
از همین تیربون هیچ مســئله رخ داده ای نبوده است که بی پاسخ 
مانده باشد و مســائل اخیر به وضوح توضیح داده شده است. وی 
تاکیــد کرد: ما در  ســخنگویی همه اتفاقــات را توضیح دادیم و 
شاید یکی از اقدامات ما برای اطلاع رسانی این بوده است شاید با 
تاخیر همراه بوده باشــد اما هیچ موضوعی نبوده که بدون توضیح 
دادن از کنار آن بگذریم.ســخنگوی دولت گفت: در مورد صدای 
انفجــار روز جمعه هم باید بگویم بررســی های صورت گرفته از 
سوی نیروی انتظامی و وزارت اطلاعات، نشان می دهد که صدای 
انفجار ناشــی از کندن یک گودال در پارک ملت بوده اســت که 
ناشــی از  ریختن بنزین و گازوئیل در آن بوده که منفجر شــدن 
آن منجر به انفجار و آتش ســوزی محدود شــده است. وی تاکید 
کرد: در بررسی هایی که انجام گرفت، هیچ شواهدی در خصوص 
امنیتی بودن موضوع از سوی دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی داده 
نشده و البته تلاش های لازم هم در حال پیگیری است، اما بنا بر 
گزارشی که از سوی وزارت کشور دیدم، این حادثه به هیچ عنوان 
شبیه خرابکاری های اخیر نیست و نمی تواند نسبتی داشته باشد و 
به محض دریافت اطلاعات جدید آن را اطلاع رسانی خواهیم کرد.

چمران: لیست گزینه های شهرداری تهران ۳۱ نفره شد
منتخب شورای ششم شهر تهران از انصراف ده نفر از گزینه های 
انتخاب شــهردار خبر داد و گفت: پس از بررسی های اولیه 10 نفر 
بــه عنوان گزینه های نهایی مورد بررســی قرار می گیرند. مهدی 
چمران، منتخب شــورای ششم درباره ســرانجام انتخاب شهردار 
در پایتخت اظهار داشــت: شــب گذشــته برخی گزینه ها از ۴1 
نفر پیشــنهاد انصراف دادند، چون برخــی از آنها اعلام کردند به 
لحاظ برخی از مســئولیت ها و یا حکم از رهبری جهت حضور در 
شهرداری تهران منصرف شده اند و بابت این موضوع عذرخواهی 
کردند. وی افزود: سایر گزینه ها که اعلام آمادگی کردند، قرار شده 
رزومه کامل اولیه از خودشــان تا چهارشنبه برای ما ارسال کنند 
و بعد ما بررســی مقدماتی و نهایی انجام دهیم. منتخب شــورای 
ششــم گفت: بررسی های اولیه که انجام شــد، 10 نفر در مرحله 
پایانی انتخاب می شــوند و ســپس از آنها مصاحبه و برنامه های 
حضوری خواهند داشــت تــا ما از میان آنها فــردی را به عنوان 

شهردار انتخاب کنیم.

رئیس ستاد امر به معروف: چه کسی به صداوسیما حکم 
داده که به عفاف و حجاب خدشه وارد کند تا انتخابات رونق 

بگیرد؟
هاشــمی گلپایگانی، رئیس ستاد امر به معروف و نهی از منکر در 
پاســخ به دبیر شورای امر به معروف و نهی از منکر سازمان صدا 
و ســیما، مبنی بر طبیعی جلوه دادن مشکلات نظارتی در رسانۀ 
ملی گفت: وقتی عشــق های مثلثی در سریال ها القا می شود، خطا 
نیست، بلکه یک رویکرد منفی است.هاشمی گلپایگانی با تصریح 
بر اینکه مردم دربارۀ رویکرد صدا و ســیما با تعارض مواجه شدند، 
گفت: صدا و ســیمایی که قصد دارد وضعیــت مخاطبان خود را 
اصلاح کند، خودش اولویت ها را فراموش می کند. چه کسی به ما 
مجوز داده برای اصلاح یک امر یا تشویق به یک امر مثبت، باید 
عفاف و حجاب را کنار بگذاریــم؟ مثلًا در همین بحث انتخابات 
نگاه کنید. درست است که در انتخابات باید مشارکت بالا صورت 
بگیرد، اما چه کســی حکم داده که به عفاف و حجاب خدشه وارد 
کنید تا انتخابات رونق بگیرد؟ مردم با تعارض مواجه می شوند. آنها 
یک بار شــما را در مقام تبلیغ عفاف و حجاب می بینند، اما همین 
که نزدیک انتخابات می شود، حاضرید با هر بد حجاب و سلبریتی 
مصاحبه کنید تا هدفتان را تأمین کنید. آیا برای دستیابی به هدفِ 

هرچند مثبت خود باید وسیله های ناصواب را به کار بگیرید؟

ادعای وزیر بهداشت پس از درگیری لفظی شدید با نماینده 
مجلس: می خواست آدمِ او را رئیس علوم پزشکی کنم 

ســعید نمکی وزیر بهداشت روز گذشته در نشست  خود در زاهدان 
پس از درگیری لفظی با فداحسین مالکی نماینده این شهر گفت: 
مالکی )نماینده زاهدان در مجلس( می خواســت من رئیس علوم 
پزشــکی منطقه را برکنار و مدیر مدنظر او را که با هم هماهنگ 
هستند، جایگزین کنم. من آدم این کارها نیستم. در جلسه مذکور 
و درگیری لفظی شدید و توهین آمیز میان این دو، مالکی از عواقب 
حقوقی و قضایی یک تصمیم وزارت بهداشت سخن می گوید که 
نمکی هم در پاسخ می گوید »ما را از این چیزها نترسانید؛ ما روی 

مین هستیم ... .«

نماینده زاهدان: آقای وزیر بهداشت! مراقب بهداشت روان و 
دهانتان باشید

نماینده زاهدان در مجلس شورای اسلامی نسبت به حواشی جلسه 
ســتاد اســتانی مقابله با کرونا در زاهدان با حضور وزیر بهداشت 
واکنش نشــان داد. فداحسین مالکی، عضو کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس شــورای اسلامی در مطلبی در صفحه 

توییتر خود نوشت: »دائما درباره مردم مظلوم سیستان و بلوچستان 
دروغ می گوینــد. آمارهای غلط از تعــداد جانباختگان می دهند. 
تجهیزات و بیمارســتان نداریم، می گویند تخت ها خالی اســت. 
اعتراض هم که می کنیم، هتاکی می کنند. مراقب بهداشت روان و 

دهانتان باشید آقای وزیر بهداشت!

نماینده چابهار: ترخیص بیماران کرونایی پیش از سفر نمکی 
به سیستان و بلوچستان

نماینــده مردم چابهار در مجلس یازدهم با اشــاره به حضور وزیر 
بهداشــت در استان سیســتان و بلوچســتان مدعی شد: بسیاری 
از بیمــاران پیش از حضور وزیر بهداشــت بــه انحای مختلف از 
بیمارســتان ها ترخیص شدند. آنچه مشخص است این که بخشی 
از مدیران تلاش می کنند تا واقعیت را انکار کنند که این موضوع 
باعث اســتمرار وضعیت موجود می شــود. معین الدین سعیدی با 
اشــاره به حضور سعید نمکی وزیر بهداشــت در استان سیستان 
و بلوچســتان اظهار کرد: پیرو پیگیری مجمع نمایندگان اســتان 
سیســتان و بلوچستان، وزیر بهداشت به استان سفر کرد و شرایط 
بیماری کرونا را از نزدیک بررســی کردند. ایشــان متوجه شدند 
که بســیاری از آمار و ارقامی که به وزارت خانه بهداشــت ارسال 
می شود، مبتنی بر واقعیات نیست. نماینده مردم چابهار در مجلس 
با بیان اینکه بخشــی از مدیران ســعی در پــاک کردن صورت 
ســوال دارند، گفت: برخی از مدیران در بدو ورود وزیر، شــرایط 
بیمارستان های اســتان را بهتر جلوه دادند و متأسفانه بسیاری از 
بیماران پیش از حضور وزیر بهداشــت به انحای مختلف ترخیص 

شدند.

 معصومه ابتکار: حجاب را تبدیل به تابو کردیم
معصومه ابتکار، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری گفت: 
حجاب را تبدیل به تابو کردیم و آن را بدون حق پرســش مطرح 
کردیم، درحالی که رســانه های معاند و ضد دین همین مساله را 
دســت گرفته و سوار آن شدند و علیه کشور اســتفاده کردند. ما 

نسبت به این مسائل اساسی غفلت کردیم.

راهداری: تردد اتوبوس خبرنگاران در ارومیه ممنوع بود!
در پی صدور بخشــنامه از ســوی وزیر راه و شهرســازی درباره 
اعلام ممنوعیت تــردد اتوبوس ســازمان ها و نهادها در جاده ها، 
مدیرکل حمل و نقل مســافری ســازمان راهداری اعلام کرد که 
پیــش از حادثه ای که برای اتوبــوس خبرنگاران رخ داد هم تردد 
اتوبوس های سازمان و دســتگاه ها در جاده ها بدون داشتن کارت 

هوشــمند و مجوز فعالیت از یک شرکت حمل و نقل ممنوع بود و 
وزیر بر آن تاکید کردند. حــدود دو هفته پس از وقوع حادثه تلخ 
واژگونی اتوبوس خبرنگاران در حوالــی نقده ارومیه که منجر به 
فوت دو خبرنگار محیط زیست ایسنا و ایرنا و زخمی شدن تعدادی 
دیگر از خبرنگاران شــد، وزیر راه و شهرســازی در بخشنامه ای 
اعلام به همه وزارتخانه ها، اســتانداران، ســازمان ها، ارگان ها و 
نهادهای نظامی و انتظامی ابلاغ کرد: »به دنبال واژگونی اتوبوس 
حامــل خبرنگاران در تاریخ ۲ تیر ماه 1۴00 در محور روســتایی 
بیگم قلعه شهرســتان پیرانشهر در استان آذربایجان غربی با توجه 
بــه اینکه اتوبوس حادثه بدون رعایت مقررات مربوطه به حمل و 
نقل جاده ای مســافر عمومی )بدون صورت وضعیت و به صورت 
غیرمجاز( از جمله موارد زیر اقدام به جابه جایی مســافر در شبکه 

جاده ای برون شهری کرده است، ابلاغیه ای اعلام می شود.«

 پیشنهادهای کیهان برای افزایش جمعیت: بر افراد مجرد 
سختگیری اجتماعی کنید

کیهان با اشــاره به کاهش نرخ زاد و ولد در سالهای اخیر نوشت: 
می تــوان نقطه آغازین خطــای راهبردی را از دولت ســازندگی 
دانست. زیرا ملتی که از جنگ ویرانگر هشت ساله فارغ شده باید 
در چنین شــرایطی برای آبادانی کشور کمر همت ببندد و پس از 
جهاد در میــدان کارزار اینک جهادی دیگر را برای آبادانی میهن 
آغاز کند. این روزنامه همچنین پیشــنهادهایی هم برای افزایش 
زادآوری دادند که در آن میان این پیشنهاد هم به چشم می خورد: 
»گذاشــتن مشــوق های متعدد برای ازدواج جوانــان و انواعی از 

سختگیری اجتماعی برای افراد مجرد.«

مسئول سازمان بسیج زنان: زنان دنیا به حجاب روی آورده اند
مســئول ســازمان بســیج زنان با بیــان اینکــه علیرغم تلاش 
شــرکت های فیلم سازی صهیونیســتی اما باز هم اقبال از عفاف 
و حجاب در جهان فروکش نکرده اســت، گفـــت: جامعه جهانی 
به ســمتی پیش می رود که انتخاب خــودش را مبتنی بر رعایت 
عفــاف و حجاب و زیســت عفیفانه قرار داده اســت. مینا بیابانی 
مسئول ســازمان بسیج زنان در نشست نشست بین المللی عفاف 
و حجاب با محوریت بشــارت تمدن ساز در مســیر آینده جهان 
گفت: علی رغم تلاش های دشــمنان اسلام، زنان دنیا به رعایت 
حجاب وعفاف و زیست عفیفانه در جامعه روی آورده اند.جداسازی 
واگن زنان در قطار های شهری انگلیس، نشانه  تمایلات به زیست 

عفیفانه است.
منبع: تابناک

احضار دختران فیلم جنجالی به اداره پلیس/ نماینده چابهار: ترخیص بیماران کرونایی پیش از سفر نمکی به سیستان و بلوچستان/ ادعای 
وزیر بهداشت پس از درگیری لفظی شدید با نماینده مجلس: می خواست آدمِ او را رئیس علوم پزشکی کنم 

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای شـماره  
1۴00٦030٦0۲10001٩۴  هیـات اول / دوم موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی 
ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم فاطمـه آژنـد 
فرزنـد حاتـم به شـماره شناسـنامه1۴۴ صـادره از بردسـکن درششـدانگ یکباب 
سـاختمان بـه مسـاحت ۴55/83  متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک ۴٦۲ فرعـی از۴  
اصلـی واقـع درخراسـان رضوی بخـش ۴  حوزه ثبـت ملک بردسـکن خریداری 
از مالـک رسـمی محمـود  صمیمـی احـدی از ورثـه عباسـعلی صمیمـی محـرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 15 
روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد./ ر. تاریخ انتشـار نوبت 

اول: 1۴00/0۴/08 .  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/0۴/۲3
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
1۴00٦030٦۲٧100108٧  هیـات موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقـای جـواد نیک 
دل  فرزند غلامرضا بشـماره شناسـنامه ٦53٦۴ صادره از مشـهد  در ششـدانگ 
یـک قطعـه زمیـن مزروعـی بـه مسـاحت 5000 متر مربـع قسـمتی از پلاک50   
اصلـی بخـش ٩  واقـع درخیابـان شـهید آوینـی 38  انتهـای کوچه خریـداری از 
مالـک رسـمی آقـای علـی اصغـر راسـتگو محـرز گردیده اسـت. لـذا بـه منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به 
ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت 
در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهـد شـد.ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعه متضرر بـه دادگاه 
نخواهـد شـد. م.الف5۴٧ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/0۴/08 .  تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم: 1۴00/0۴/۲3
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد


